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Ugye, most mindenkit szeretünk?
Küszöbön a karácsony, hamarosan véget ér az év. Ahogy minden mást, ezt a 
különleges időszakot is mindenki másként éli meg, de azért valahol mindannyian 
érezzük, hogy ilyenkor a láthatatlan értékeknek kell örülnünk. Sokan Jézus eljö-
vetelét, az ajándékozás és az elfogadás misztériumát ünneplik, de akadnak, akik 
az elcsendesülést, az áldást hozó lelassulást szeretik leginkább ezekben a napok-
ban. Így vagy úgy, az adventi időszak tele van lehetőséggel a lelki feltöltődésre. 
Az utóbbi néhány évben a megszokottnál fáradtabban érkez-
tünk meg az új év küszöbére. Azelőtt sohasem tapasztalt nehé-
zségekkel kellett megküzdenünk, s talán alig akadt olyan csa-
lád, amelyet ne ért volna ilyen-olyan veszteség, fájdalom. Bár 
a járvány most kevésbé visel meg minket, a válság, amelyet 
előidézett, egyre inkább sújtja az embereket és sajnos úgy álta-
lában a gazdaságot is. Mindez most már érezhető hatással van 
a mindennapjainkra; nehezebb lett az élet. S mintha ez nem 
lenne elég, ránk nehezedik az előttünk álló, valószínűleg elke-
rülhetetlen recesszió okozta bizonytalanságérzet is. 
Az idei év azonban nemcsak bonyodalmakat, hanem lehető-
ségeket is kínált. Sok más mellett az is módunkban állt, hogy 
döntsünk a településünk és a megyénk jövőjéről. Támogathat-
tuk azokat a jelölteket, akikről úgy véltük, alkalmasak a Ki-
rályhelmecen, valamint Kassa Megyei Önkormányzatában vég-
zett munkára. Az eredmény alapján leszögezhetjük, hogy a választásokon az itt 
élők többségének akarta érvényesült, ami örömre ad okot, hiszen ritkán fordul 
elő, hogy egy település, vagy egy régió lakossága nagyjából közös állásponton 
legyen, s még ritkábban esik meg az, hogy az ilyen egységes szándék be is 
teljesül. A januárban tartandó népszavazáson kifejezhetjük a véleményüket az 
esetleges előrehozott parlamenti választás kérdéséről is. Mint azt bizonyára jól 
tudják, a népszavazás lehetőséget nyújt a polgároknak arra, hogy döntsenek a 
jelenlegi parlament választási ciklusának a lerövidítéséről. Ez az előttünk álló 
politikai esemény akár nagy változásokat is eredményezhet országunkban. 

Tisztelt Királyhelmeciek!
Advent van. Ilyenkor gyakran eszembe jut Kassák Lajos hasonló című, kará-
csonyi hangulatú verse, amely a régi idők ünnepeire emlékeztet, de eszünkbe 
juttatja azt is, hogy az ünnep erejét leginkább a gyerekek képesek átérezni. Most 
nagy szükségünk van az ünnep adta lelki erőre, próbáljuk hát meg elővarázsolni 
a gyermeki énünket, és minél többet meríteni a kincsből, amit az adventi hetek 
nyújthatnak. A kincsnek ez a forrása szerencsére szinte mindenki számára el-
érhető és kimeríthetetlen. Ott van az ölelésben, a mosolyban, a kedves szóban, 
a hársfatea és a lágyan foszló mákos, mézes kalács illatában, körbeveszi a fel-
díszített fenyőfát, de rátalálhatunk akár a kanapén ülve is, amikor a takaró alá 
bújva gyönyörködünk a gyertyafényben, és élvezzük az ünnep semmihez sem 
fogható hangulatát. Ilyenkor jobban átérezzük, hogy mindent és mindenkit kör-
bevesz a szeretetet. Mert ugye, most mindenkit szeretünk…?
Jusson szép szóból bárkinek! Simogató, ölelő kezekből, mosolytól csillogó sze-
mekből áradó tűz gyújtson fényeket! Mindannyiuk számára békés, önfeledt ünne-
pet, és élményekkel teli tapasztalásokat kívánok az újévben is!

Pataky Károly, polgármester

Teraz máme radi každého, však?
Vianoce sú pred dverami, čoskoro sa skončí rok. Ako všetky obdobia, aj toto 
prežíva každý inak, ale kdesi vo vnútri každý z nás cíti, že teraz je čas tešiť sa 
z neviditeľných hodnôt. Mnohí oslavujú príchod Ježiša, darovanie a prijatie 
mystéria, ale nájdu sa aj takí, ktorí dávajú v týchto dňoch prednosť najmä stí-
šeniu sa, spomaleniu, ktoré prináša požehnanie. Tak, či tak, adventné obdobie 
je plné možností na duchovnú obnovu. 

Počas posledných pár rokov sme prichádzali na prah nového 
roka oveľa unavenejší ako zvyčajne. Museli sme bojovať s dote-
raz nepoznanými ťažkosťami a sotva sa nájde rodina, ktorú by ne-
postihla taká alebo onaká strata, bolesť. Hoci nás teraz epidémia 
trápi menej, kríza, ktorú vyvolala, zasahuje čoraz viac do života 
ľudí a, žiaľ, tak vo všeobecnosti aj ekonomiku. Všetky tieto okol-
nosti sú už citeľné aj v našom každodennom živote; život sa stal 
ťažším. A ako keby toho nebolo dosť, ťaží nás pred nami stojaci, 
pravdepodobne, nevyhnutný pocit beznádeje vyvolaný recesiou.
Tento rok nám však neponúkol iba komplikácie, ale aj mož-
nosti. Okrem iného sme mali aj takú, že sme mohli rozhodovať 
o budúcnosti našej obce a kraja. Mohli sme podporiť tých kan-
didátov, o ktorých sme si mysleli, že sú vhodní na prácu, ktorú 
treba vykonávať v samosprávach Kráľovského Chlmca, ako aj 
v Košiciach. Na základe výsledkov môžeme konštatovať, že sa 

počas volieb uplatnila vôľa väčšiny tunajších obyvateľov, čo dáva dôvod na 
radosť, lebo sa stáva iba zriedka, že obyvatelia jednej obce alebo regiónu majú 
väčšinou spoločné stanovisko a ešte zriedkavejším sa stáva to, že sa takáto jed-
notná snaha aj splní. V januárovom referende môžeme vyjadriť svoj názor na 
prípadné otázky týkajúce sa predčasných parlamentných volieb. Ako to celkom 
isto dobre viete, referendum ponúka občanom možnosť rozhodnutia o skráte-
ní súčasného cyklu parlamentných volieb. Táto politická udalosť stojaca pred 
nami môže mať za výsledok veľké zmeny v našom štáte.

Vážení občania Kráľovského Chlmca!
Je advent. V tomto čase si vždy spomeniem na vianočne ladenú báseň Lajosa Kas-
sáka s podobným názvom, ktorá v nás vyvoláva spomienky na sviatky v minulých 
dobách, ale pripomína nám aj to, že čaro sviatkov sú schopné prežívať najmä 
deti. V súčasnosti veľmi potrebujeme duchovnú silu, ktorú nám sviatky núkajú, 
skúsme teda pričarovať späť naše detské ja a čo najviac čerpať z pokladov, ktoré 
nám ponúkajú adventné týždne. Zdroj tohto pokladu je, našťastie, prístupný skoro 
každému a je nevyčerpateľný. Nájdeme ho v objatí, v úsmeve, v láskavom slove, vo 
vôni lipového čaju a v makovom koláči a medovníku, ktoré sa nám rozplývajú na 
jazyku. Objíme aj ozdobenú jedličku, ale natrafíme naň aj sediac na sedačke, keď 
schovaný pod prikrývkou obdivujeme ligot sviečok a užívame si sviatočnú poho-
du, ktorá sa nedá porovnať s ničím iným. V tom čase dokážeme lepšie precítiť, že 
všetko a všetkých obklopuje láska. Teraz máme radi každého, však...?
Nech sa ujde každému dobré slovo! Nech plameň vyžarujúci z hladkajúcich a ob-
jímajúcich rúk a z očí rozžiarených úsmevom zapáli svetlo v srdciach!
Želám všetkým pokojné, radostiplné sviatky, a aj do nového roka prajem nové 
skúsenosti plné zážitkov!

Karol Pataky, primátor

Príkaz primátora  ohľadom zníženia 
energetickej sportreby     2. strana

Megújult a Bodrog Tanoda
11. oldal
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Vianočné ozdobné osvetlenie bude iba na Námestí Milénia

A királyhelmeci önkormányzat 
alakuló ülése 
A mostani voksoláson alig változott a képviselő-testület összetétele

November 22-én tartotta alakuló ünnepi testületi ülését Királyhelmec Város Ön-
kormányzata. Az ünnepi alkalom a Himnusz eléneklésével kezdődött. Mittel-
mann Tamás, a helyi választási bizottság elnöke ismertette a 2022. november 
10-i voksolás végeredményét: e szerint Királyhelmecen 36,42 százalékos válasz-
tási részvétel mellett Pataky Károlyt (Szövetség) egyetlen ellenfelét, Zvolenský 
Gabriellát (független) legyőzve 1632 szavazattal újra polgármesterré választot-
ták. Négy éve a voksoláson a királyhelmeci választópolgárok 34,4 százaléka vett 
részt, Pataky akkor 1835 szavazattal maradt a város polgármestere. 
A tizenegy fős önkormányzatban korábban helyet foglalók közül kilencen, Želinský 
József, Máté Erzsébet, Pandy Péter, Illés Zoltán, Apacs Zoltán, Nagy Gita, Fedor 
Sándor, Sačko Géza és Tancsák Péter tudták megőrizni posztjukat. Ők mindannyian 
a Szövetség színeiben indultak az önkormányzati választásokon. Mandátumot szer-
zett rajtuk kívül Furik Péter és Tóth Dénes is; utóbbi korábban volt már önkormány-
zati képviselő. Az ünnepélyes eskütétel után a testület tagjai érdemi kérdésekben is 

Ustanovujúce zasadnutie
V zložení poslaneckého zboru nastali po súčasných voľbách minimálne zmeny

22. novembra sa uskutočnilo slávnostné ustanovujúce zasadnutie Mestského zastupiteľ-
stva Kráľovského Chlmca. Slávnostný akt sa začal zaspievaním štátnej hymny. Tomáš 
Mittelman, predseda mestskej volebnej komisie, oboznámil prítomných so záverečný-
mi výsledkami volieb zo dňa 10. novembra 2022: podľa nich bol za primátora v Krá-
ľovskom Chlmci pri 36, 42 percentnej volebnej účasti znovuzvolený pán Karol Pataky 
(Aliancia – Szӧvetség). Jediného protikandidáta, pani Gabrielu Zvolenskú (nezávislá), 
porazil o 1632 hlasov. Pred štyrmi rokmi sa v Kráľovskom Chlmci zúčastnilo volieb 34, 
4 % voličov; pán Karol Pataky zostal v tom čase primátorom, lebo získal 1835 hlasov. 
Z bývalých poslancov sa svoj post podarilo obhájiť deviatim: Jozef Želinský, Alž-
beta Mátéová, Peter Pandy, Zoltán Illés, Zoltán Apacs, Gita Nagyová, Alexander 
Fedor, Gejza Sačko a Peter Tancsák. Všetci kandidovali vo voľbách do orgánov 
samosprávy vo farbách strany Aliancia – Szӧvetség. Okrem nich získali mandát 
aj Peter Furik a Dionýz Tóth; posledne menovaný už poslancom samosprávy bol.
Po slávnostnom zložení sľubu členovia zboru priniesli rozhodnutia aj v oblasti fun-
kcií mestského zastupiteľstva. Karol Pataky vymenoval svojho zástupcu; stal sa ním 
Jozef Želinský, ktorý bude naďalej pokračovať vo vykonávaní úloh zástupcu primá-
tora. Funkciou sobášiaceho poverili Alexandra Fedora, Gitu Nagyovú a Petra Furi-
ka. V prípade neprítomnosti primátora je na zvolávanie zasadnutí oprávnený, tak ako 
doteraz, Jozef Želinský. Rokovalo sa aj o zložení odborných komisií, ktoré podporujú 
fungovanie samosprávy a tiež o ich predsedoch. Oproti minulému cyklu sa počet ko-
misií zvýšil o jednu; finančná, sociálna, kontrolná, životného prostredia a územného 
rozvoja, kultúry a vzdelávania, športová, ako aj rozvoja mesta a podnikania. O oso-
bách delegovaných na vedenie jednotlivých vzdelávacích inštitúcií, ako aj o mestskom 
rozpočte na rok 2023, bude samospráva rokovať na decembrovom zasadnutí.

Polgármesteri rendelet az energia-
felhasználás csökkentése érdekében 
Átfogó energiacsökkentési intézkedéscsomag lépett életbe a királyhelmeci közintéz-
mények többségében  

A jelentősen megemelkedett energiaárak miatt takarékossági intézkedések beveze-
téséről döntött a város vezetése, melyet polgármesteri rendelet formájában hozott 
nyilvánosságra. Az intézkedések bevezetését átfogó energetikai felmérés előzte 
meg. A városvezetés célja, hogy csökkentse az energiaköltségeit.
Pataky Károly polgármester elmondta, a döntés értelmében általános intézkedés-
ként 2022. december 1-jétől csökkentik a hőmérsékletet  a polgármesteri hivatal-
ban, ahol a helyiségeket legfeljebb 20 fokra fűtik, a nem hosszabb tartózkodásra 
szolgáló helyiségekben pedig 15-16 Celsius-fok lesz. A hivatal munkatársai számá-
ra péntekenként otthoni munkavégzést rendelnek el, ennek köszönhetően a hivatal 
épületében bő három napon át temperáló fűtés végezhető, ami egy állandó alaphő-
mérsékletet biztosít állagmegóvó jelleggel. Az ügyfélfogadás ideje a rendelet miatt 
nem csökken, ugyanis a pénteki fogadóórák a csütörtöki napra kerülnek át. 
Energiatakarékosra cserélik az izzókat, korlátozzák az egyedi fűtőberendezések és 
a különböző elektromos készülékek (pl. a mikrohullámú sütő, a vízforraló, vagy a 
kávéfőző), valamint a felvonó használatát. A fűtőtestek hatékonyságának növelése 
érdekében a radiátorok mögé hővisszaverő paravánokat szerelnek be. A városban 
a térvilágítás csökkentett üzemeltetése valósul meg; a közvilágítás éjszaka 3 órát 
szünetel. Leállítják a középületek éjszakai megvilágítását, és a karácsonyi díszki-
világítás is csak a Millennium téren lesz. A radiátorokat a helyiség hőmérsékletét 
automatikusan szabályozó termosztatikus radiátorszeleppel látják el.  
„Királyhelmec önkormányzata mindent megtesz annak érdekében, hogy a nehézsé-
gek ellenére a város működése normális keretek között maradjon és a szükséges 
és elégséges mértékű szolgáltatások a legfontosabb területeken biztosítottak legye-
nek, ezért a takarékossági döntések nem érintik az oktatási intézményeket. Úgy 
döntöttünk, hogy az energiaválság ellenére sem mondunk le teljesen a karácsonyi 
díszkivilágításról, a spórolás érdekében azonban kevesebb helyen fognak égni a 
fények városunkban – idén csak a Millennium téren lesznek karácsonyi fények. 
A nehézségek ellenére sem szerettük volna megfosztani a helyieket a karácsonyi 
hangulattól; a sötétbe borult tér szomorú látványt nyújtana advent idején” – közölte 
a polgármester. A mostani rendelet 2023 március 31-éig van érvényben.

Príkaz primátora ohľadom zníženia 
energetickej spotreby
Vo väčšine verejných inštitúcií v Kráľovskom Chlmci vstúpil do platnosti kom-
plexný balíček úspor energetickej spotreby 
Kvôli značne zvýšeným cenám za energie sa vedenie mesta rozhodlo zaviesť úspor-
né opatrenia, ktoré boli uverejnené vo forme príkazu primátora. Zavedeniu opatrení 
predchádzali komplexné energetické merania. Cieľom vedenia mesta je, aby sa znížili 
výdavky za energie. Primátor Karol Pataky povedal, že na základe týchto meraní sa vy-
dáva všeobecne záväzné nariadenie, podľa ktorého bude teplota v kancelárskych miest-
nostiach na úrade primátora najviac 20 stupňov a v miestnostiach, kde sa nezdržuje 
dlhodobo nikto, na 15 – 16 °C. Pre zamestnancov úradu  v piatky nariaďujem prácu 
z domu, vďaka čomu sa v budove úradu počas 3 dní budú miestnosti iba  temperovať, čo 
zabezpečí stálu základnú teplotu útlmového charakteru. Počet úradných hodín pre kli-
entov kvôli nariadeniam neklesne, lebo piatkové úradné hodiny sa presunú na štvrtok.

döntéseket hoztak. Pataky Károly megnevezet az alpolgármesterét; Želinský József 
végzi továbbra is az alpolgármesteri teendőket. A polgári esketések elvégzésével 
Nagy Gitát, Furik Pétert és Fedor Sándort bízták meg, a polgármester távollétében az 
ülések összehívására jogosult személy pedig ugyanúgy, mint eddig, Želinský József. 
Az önkormányzat munkáját segítő szakbizottságok összetételéről és azok elnökeiről 
szintén tárgyaltak. A korábbi ciklushoz képest eggyel több bizottság lesz; a pénz-
ügyi, a szociális, az ellenőrző, a környezetvédelmi és területfejlesztési, művelődési, 
a sportbizottság, valamint a városfejlesztési és vállalkozási bizottság. Az egyes ok-
tatási intézmények iskolaszékeibe delegált küldöttek személyéről, valamint a város 
2023-as költségvetéséről az önkormányzat következő, decemberi ülésén tárgyalnak.

A tizenegy fős önkormányzat tizenegy tagja is letette a hivatali esküt

Neefektívne technológie osvetlenia sa vymenia za úsporné, obmedzí sa používanie jed-
notlivých ohrevných telies a ďalších elektrospotrebičov (napr. mikrovlnná rúra, varná 
kanvica alebo kávovar) a dôjde aj k obmedzeniu požívania výťahu. V záujme zvýšenia 
účinnosti ohrevných telies sa za radiátory umiestnia izolačné odrazové panely.
V meste sa zníži počet hodín verejného osvetlenia; to sa v noci preruší na tri hodiny. 
Verejné budovy nebudú v noci osvetlené, a aj vianočné ozdobné osvetlenie bude iba 
na Námestí Milénia. Radiátory budú vybavené automatickými termoregulačnými 
hlavicami, ktoré budú fungovať podľa nastavenej teploty v miestnosti.
„Miestne zastupiteľstvo v Kráľovskom Chlmci urobí všetko pre to, aby mesto, nap-
riek problémom, fungovalo v medziach normy, aby boli služby v najdôležitejších ob-
lastiach zabezpečené v dostatočnej miere, preto sa šetriace opatrenia nebudú týkať 
výchovno-vzdelávacích inštitúcií. Rozhodli sme sa, že aj napriek energetickej krí-
ze sa nevzdáme úplne slávnostného vianočného osvetlenia, ale v rámci úsporných 
opatrení bude v meste menej osvetlenia – v tomto roku budú vianočné svetlá iba na 
Námestí Milénia. Ani napriek problémom by sme nechceli obrať tunajších o via-
nočnú atmosféru; námestie zahalené v čase adventu do tmy by poskytovalo smutný 
pohľad“ – oznámil pán primátor. Terajší príkaz bude v platnosti do 31. marca 2023. 

Már elérhető Királyhelmec új honlapja
A mobil alkalmazás naprakész információkat kínál a városról

November 15-étől elérhető a megújult Királyhelmec weboldala, mely folyamatosan fris-
sülő híreivel elsősorban a település lakóit informálja a város történéseiről. A programaján-
lók mellett az egyes városi intézményekről, szolgáltatásokról ad információkat, közvetlen 
eléréseket biztosítva, ezzel megkönnyítve az ügyintézést. A lakosok igényeire szabva  le-
hetővé teszi a kényelmesebb ügyintézést, illetve hiba észlelésénél a gyors segítségkérést, 
segítségnyújtást. A magyar és szlovák nyelven elérhető weboldal hasábjai közt helyet 
kapott az Írjon nekünk menüpont, ahová információ, észrevétel, a városhoz kapcsolódó 
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Elnök: Gejza Sačko         Alelnök: JUDr. Peter Pandy          Bizottsági tagok: Ing. Jozef Želinský, Ing. Peter Furik
Külső bizottsági tagok: Zuzana Horváthová, Viktor Kopasz, Alexander Gáspár         Bizottsági titkár: Mgr. Mónika Gáspárová 

Környezetvédelmi és területfejlesztési bizottság  / Komisia životného prostredia a územného rozvoja 
Elnök: Ing. Alexander Fedor         Alelnök: Ing. Zoltán Illés    
Bizottsági tagok: Ing. Peter Furik, Ing. Dionýz Tóth, JUDr. Peter Pandy
Külső bizottsági tagok: Ing. Zoltán Dobos, Karol Szabó, Mgr. Vladimír Igaz         Bizottsági titkár: Iveta Sabaková  
Szociális ügyek bizottsága  /  Komisia sociálna 
Elnök: MUDr. Gita Nagyová           Alelnök: MUDr. Alžbeta Mátéová          Bizottsági tag: Ing. Peter Tancsák 
Külső bizottsági tag: Ildikó Pandyová            Bizottsági titkár: Mária Majkricsová  
Művelődésügyi bizottság  / Komisia kultúry a vzdelávania 
Elnök: Ing. Jozef Želinský         Alelnök: MUDr. Gita Nagyová          Bizottsági tagok: JUDr. Peter Pandy, Peter Tancsák
Külső bizottsági tagok: Katalin Rigó, Mgr. István Takács, Tomaš Mittelman, Alexander Gáspár 
Bizottsági titkár: PaedDr. Beatrix Tarcaliová 
Ellenőrző bizottság  / Komisia kontroly
Elnök: JUDr. Peter Pandy      Alelnök: Ing. Jozef Želinský    Bizottsági tag: Ing. Zoltán Illés     Bizottsági titkár: Zuzana Nagyová  
Sport bizottság  / Komisia športu 
Elnök: Zoltán Apacs         Alelnök: Ing. Dionýz Tóth          Bizottsági tagok: Ing. Alexander Fedor, MUDr. Alžbeta Mátéová, Gejza Sačko 
Külső bizottsági tagok: Attila Širokman, Marek Orosz, Peter Kopasz          Bizottsági titkár: Ing. Dionýz Detrik

Idegenforgalmi és vállalkozási bizottság  /  Komisia cestovného ruchu a podnikania 
Elnök: Ing. Zoltán Illés          Alelnök: Ing. Peter Tancsák
Bizottsági tagok: Ing. Jozef Želinský, Zoltán Apacs        Külső bizottsági tagok: Mgr. Melinda Drab, Bartolomej Gönczy 
Bizottsági titkár: Martina Košlábová

Több buszmegálló is megújult 
a városban
A királyhelmecieknek és a bodrogközieknek a településen hét felújított buszváró áll 
rendelkezésére

Az elmúlt években Királyhelmecen folyamatosan romlott a buszmegállók állapota, így 
szükségessé vált  a javításuk  elvégzése. A város október és november folyamán felújította a 
Fő utcán (a Family expresso előtt és a G-Market üzlet közelében), a Kórház utcán (a kórház 
melletti buszfordulóban) és a Kossuth utcán található buszvárókat. A rekonstrukciót elvé-
gezték a Bolyi utcán (a kultúrház előtt), a Tesco bevásárlóközpont előtt lévő két építmény 

esetében is, így összesen hét buszmegálló újult meg a városban. A javítási munkálatokat 
több mint 22 ezer euróból végezték el, a pénzt a városi költségvetésből különítették el – 
tudtuk meg Balogh Csabától, a városi hivatal vezetőjétől. „Fokozatosan mindenütt korsze-
rűsítjük ezeket az építményeket. A város területén mostanra csupán két olyan maradt – a 
Perbenyiki úton –, amelyek felújításra várnak. A jövőben ezek megszépítésére is keresünk 
forrást“ – közölte a hivatalvezető. Mint mondta, a felújításra Ferencvárostól, a város ma-
gyarországi testvértelepülésétől kértek támogatást, ám kérelmükre egyelőre nem érkezett 
válasz. Mivel a munkát nem akarták elhalasztani, a megállókat a város saját költségén épít-
tette át. „Ezek a megállók nem csupán a város lakóit szolgálják, hanem az egész mikroré-
giót. Sokan utaznak Királyhelmecre orvoshoz, vásárolni, iskolába vagy a munkahelyükre, 
így feltétlenül szükség volt erre a fejlesztésre” – egészítette ki mondandóját a hivatalvezető.  

A képviselőtestület bizottságai

A város területén csupán két olyan buszváró maradt, amely felújításra vár

Nová webová stránka Kráľovského 
Chlmca je už prístupná
Mobilná aplikácia ponúka každý deň aktuálne správy

Od 15. novembra je prístupná obnovená webová stránka Kráľovského Chlmca, ktorá pra-
videlne informuje o aktuálnych správach a udalostiach predovšetkým obyvateľov obce. Ok-
rem programovej ponuky podáva informácie o jednotlivých mestských inštitúciách a služ-
bách, zabezpečuje ich kontaktné adresy uľahčujúce vybavovanie záležitostí. Tým, že je šitá 
na mieru požiadavkám obyvateľov, umožňuje pohodlnejšie vybavenie záležitostí, prípadne 
urýchlenú pomoc alebo jej poskytnutie v prípade nahlásenia poruchy. Medzi webovými 
stránkami, ktoré sú k dispozícii v maďarskom aj slovenskom jazyku, si našla miesto aj po-

nuka Napíšte nám, na ktorú je 
možné zaslať informácie, postre-
hy a názory týkajúce sa života 
v meste. Táto možnosť je prístup-
ná aj prostredníctvom aplikácie 
a k oznamom je možné pripojiť 
aj fotografie. Najnovšie informá-
cie – napríklad možnosti využitia 
športovej haly, cenník – sa kvôli 
rýchlejšej dostupnosti objavujú 
už na hlavnej stránke. V ponuke 

správy môžete nájsť pravidelne uverejňované aktuálne informácie o udalostiach v meste.
„Od inštalácie starej webovej stránky už uplynulo mnoho rokov, počas ktorých svet 
internetu a techniky prešiel značným vývojom. Mestské zastupiteľstvo považuje za nevy-
hnutné, aby webová stránka mesta držala krok s najnovšími trendmi a dokázala poskyt-
núť oveľa viac informácií o udalostiach v Kráľovskom Chlmci ako doteraz a v spojitosti 
s tým, účinne poslúžila záujemcom aj v digitálnej forme. Inštaláciu webovej stránky sme 
síce avizovali už v lete, ale rozhodli sme sa, že ju pred  voľbami neodštartujeme. Tohto-
ročné spojené voľby totiž prebiehali zložitejšie ako sme boli zvyknutí a obávali sme sa, 
že táto zmena by mohla sťažiť zrozumiteľnosť poskytovaných informácií.
Od 15. novembra je však nová jedinečná webová stránka už prístupná verejnosti a rád by 
som vyzdvihol spomedzi jej charakteristických znakov efektný  vzhľad,  štruktúru stránok 
prispôsobenú obsahu a sústave ponúk a rýchle načítavanie stránok, ktoré je výsledkom 
toho, že neobsahuje žiadne  zbytočné funkcie, a aj toho, že sa neukladajú video súbory. 
Ďalšou prednosťou sú možnosti rozvoja a  rozširovania aplikácie, možnosť opätovné-
ho pozretia, estetická úprava obsahu a profesionálna štrukturalizácia“, oznámil Zoltán  
Leczo, mestský referent pre marketing a tlač. Ako vyhlásil, v protiklade s minulou webo-
vou stránkou sa obsah tej novej priebežne aktualizuje, mení sa podľa požiadaviek a je 
vyhovujúcejšia aj čo sa týka ochrany dát. Na dôvažok je možné uskutočniť jej prostred-
níctvom aj prístup na oficiálnu facebookovú stránku mesta. Podľa slov Zoltána Lecza sa 
tento rozvoj uskutočňuje prostredníctvom firmy, ktorá sa zaoberá vytváraním webových 
stránok na vysokej úrovni na základe dlhoročných skúseností získaných v Čechách za 20 
a na Slovensku za 10 rokov. Zároveň poskytuje aj dodatočné služby súvisiace s údržbou.
Od 22. novembra je zadarmo prístupná aj mobilná aplikácia, ktorá tiež ponúka každoden-
ne aktuálne informácie o meste, o rôznych udalostiach a voľnočasových aktivitách. Podľa 
informácií tlačového referenta bezplatné sťahovanie dát nevyžaduje registráciu. Pomocou 
aplikácie sa môžu užívatelia oboznámiť s mestskými správami a programami. Ako sa vy-
jadril, cez aplikáciu je možné  sa dostať  k mnohým užitočným informáciám, ale na základe 
pripomienok obyvateľov existuje aj taká možnosť, že sa do ponuky môžu pridať aj ďalšie 
body. Užívatelia môžu zadať do údajov vlastné nastavenia, popritom o najdôležitejších 
správach, udalostiach (napr. odvoz smetí) budú prichádzať oznámenia automaticky. Ap-
likácia je kompatibilná s hociktorým mobilným operačným systémom, ktorý sa väčšinou 
v súčasnosti používa; užívatelia si môžu vybrať verziu v slovenčine, češtine a v maďarčine.
„Jedným z cieľov vzniku aplikácie bolo to, aby sa cez ňu mohli občania obrátiť na 
úrad alebo samosprávu so svojimi nahlásenými sťažnosťami. Aplikácia umožňuje, aby 
obyvatelia oznámili samospráve chyby a nedostatky, ktoré vznikli na verejných pries-
transtvách. Vedenie mesta by si želalo urýchliť a zdokonaliť riešenie problémov, preto 
teraz pracujeme na tom, aby sme mali k dispozícii aj jedno online tlačivo použiteľné na 
tento cieľ. Určité typy problémov (prasknuté potrubie, problémy s verejným osvetlením, 
uhynuté zviera alebo dym) ohlásené prostredníctvom aplikácie posunie službukonajúca 
osoba prislúchajúcej verejnoprospešnej spoločnosti. Obyvatelia môžu zaslať hlásenia 
hocikedy, každý oznam vyhodnotíme“ – oznámil Zoltán Leczo. Doložil, že v nasledujú-
com období sa bude pokračovať v integrácii a inovácii údajov. Na obnovenú webovú 
stránku sa aj naďalej môžete dostať cez www.kralovskychlmec.org.

vélemény küldhető be. Ez a lehetőség az applikációban is elérhető, az üzenetekhez fotók 
is társíthatók. A legújabb információk – mint például a sportaréna nyújtotta lehetőségek, 
az árlista – a gyors elérés érdekében már a főoldalon megjelennek. A hírek menüpontban 
folyamatosan frissülő információk találhatók a városban történt eseményekről. 
 „A régi honlap indítása óta sok év telt el, közben az internet világa és a technika is jelen-
tős fejlődésen ment keresztül. Az önkormányzat elengedhetetlennek tartja, hogy a város 
honlapja is lépést tartson a legújabb lehetőségekkel, és az eddigieknél is több információt 
nyújtson, és ezzel együtt még hatékonyabban kiszolgálja a digitális térben Királyhelmec 
iránt érdeklődőket. Ugyan az új holnap indítását már nyáron beharangoztuk, úgy döntöt-
tünk, hogy azt nem indítjuk el a választások előtt. Az idei összevont választások ugyanis 
a megszokottnál bonyolultabban zajlottak, s mi attól tartottunk, hogy ez a változtatás még 
nehezebbé teheti az információk kibogozását. November 15-étől azonban már elérhető 
az új, egyedi honlap, melynek jellemzői közül kiemelném a figyelemfelkeltő arculatot, 
a tartalomhoz igazodó, tetszőleges oldalszerkezetet és menürendszert és a gyors betöltő-
dést, ami annak köszönhető, hogy semmilyen fölösleges funkciót nem tartalmaz, valamint 
hogy nem itt tároljuk a videó fájlokat. Az előnyök között említeném a fejleszthetőséget, 
a bővíthetőséget, az utókövetési lehetőséget, a tartalom esztétikus megjelenését és szak-
szerű strukturálását is” – közölte Leczo Zoltán a város marketing- és sajtóreferense. Mint 
mondta, a régivel ellentétben ez a holnap folyamatosan frissül, az igények szerint változik, 
és adatvédelmi szempontból is megfelelőbb, ráadásul innen egyenesen elérhető a város hi-
vatalos FB-oldala is. Leczo Zoltán elmondása szerint a fejlesztés egy olyan cég segítségé-
vel valósul meg, amely magas szakmai tapasztalattal Csehországban húsz, Szlovákiában 
pedig tíz éve végzi el a weblapkészítés és a hozzá kapcsolódó járulékos szolgáltatásokat. 
November 22-től ingyenesen elérhető a telefonos applikáció is, amely naprakész infor-
mációkat kínál a városról, a különféle eseményekről és a kikapcsolódási lehetőségekről. 
A sajtóreferens tájékoztatása szerint a honlapról ingyenesen letölthető alkalmazás nem 
igényel regisztrációt. Az alkalmazással a felhasználók értesülhetnek a városi hírekről, 
programokról. Mint mondta, számos hasznos információ is elérhető az applikáción ke-
resztül, de a lakosoktól érkező visszajelzések alapján arra is van lehetőség, hogy a kíná-
latba új menüpontok kerüljenek. A felhasználók megadhatják az alkalmazás működésé-
vel kapcsolatos egyéni beállításokat, ugyanakkor a legfontosabb hírekről, történésekről 
(mint pl. a szemét elszállítása) automatikusan érkezik értesítés. Az applikáció bármely, 
manapság széles körben használt mobil operációs rendszerrel kompatibilis, a használói 
pedig a szlovák, a cseh vagy a magyar nyelvű változat közül választhatnak. 
„Az applikáció létrehozásának egyik célja, hogy azon keresztül a hivatal vagy az önkor-
mányzat a polgárok rendelkezésére álljon az általuk bejelentett panaszokra. Az alkalmazás 
lehetővé teszi, hogy a lakosság jelezze az önkormányzat felé a közterületeken tapasztalt 
hibákat, hiányosságokat. A városvezetés gyorsabbá és hatékonyabbá kívánja tenni a prob-
lémák megoldását, ezért most azon dolgozunk, hogy egy online nyomtatvány is elérhe-
tő legyen erre a célra. Az applikáció használatával bejelentett bizonyos problématípusok 
(csőtörés, közvilágítási gond, elhullott állat vagy füst) kapcsán az ügyeletet ellátó személy 
továbbítja az illetékes közszolgáltató felé az észlelt problémát. A lakosok bármikor küld-
hetnek bejelentéseket; minden bejelentést feldolgozunk” – közölte Leczo Zoltán. Hoz-
zátette, az elkövetkező időszakban tovább folytatódik az adatok integrálása, frissítése. A 
megújult honlap továbbra is a megszokott névvel érhető el: www.kralovskychomec.org. 
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interjú

Megfelelni a kihívásoknak, közössé-
get építeni – ezek a prioritásaink 
November 22-én tartotta alakuló ülését az újonnan megválasztott képviselő-
testület, amelyet minimális változással ismét az Ön által 2014-ben indított csa-

pat tagjai alkotnak. 
Hogyan értékeli ezt 
a mostani sikert?
Természetesen nagy 
örömmel fogadtuk, 
hogy a királyhelme-
ciek ismét bizalmat 
szavaztak nekünk. 
Bár bíztunk az itt 
élők józan ítélőké-
pességében, nem 
voltunk elbizakodot-
tak. Úgy vélem, ez a 
pozitív eredmény az 
itt élők hiteles visz-
szajelzése, elismeré-
se mindazzal kapcso-
latban, amit az elmúlt 
nyolc év során sike-
rült véghezvinnünk. 

A képviselő-testületben történt kisebb változás; Furik Péter hozzánk hasonlóan 
a Szövetség jelöltjeként indult, Tóth Dénessel pedig a múltban volt alkalmunk 
együtt dolgozni. Biztos vagyok benne, hogy együtt képesek leszünk közös célo-
kat megvalósítani.

Négy évvel ezelőtt nem voltak kihívói, akkor nyugodt hetek előzték meg a vok-
solást. Hogyan élte meg a mostani kampányt?
Minden választás előtt alázattal, a hiteles információk megosztására fókuszálva 
folytattuk a kampányunkat. Sajnos ezúttal meglepődve szembesültünk az ellenfe-
lek nem túl tisztességes és reális „hadjáratával”. A nem reális alatt azt értem, hogy 
az egyik polgármester-jelölt programjában olyan tervek is szerepeltek, amelyek 
megvalósítását mi már megkezdtük. Értetlenül álltam a jelenség előtt, amiből arra 
következtethetünk, hogy az illető nincs teljesen tisztában azzal, hol tart jelenleg a 
város fejlesztése. Szintén meglepetést okozott egy másik jelölt, aki a kampány ideje 
alatt olyan beruházást kifogásolt, amelynek elindításánál maga is szerepet vállalt. A 
választást megelőző hetekben sajnos akadt, aki vádaskodásokkal próbálta ellenünk 
hangolni a közvéleményt, ám szerencsére az itt élőkre láthatóan nem volt hatással 
az indulatkeltés. Bevallom, nem volt könnyű ezt megemészteni, de ennél is jelszo-
morítóbbnak tartom, hogy a választópolgárok kétharmada nem vett részt a válasz-
táson, ők vélhetően nem viselik szívükön a város és a régiónk jövőjének alakulását. 

Az imént említette a vádaskodó ellenfeleket. Egyikük közel ötszáz szavazatot 
kapott a polgároktól. Ön szerint mi lehet az oka annak, hogy bár a nagy több-
ség másként is vélekedik, néhányan hajlamosak hinni az alaptalan vádaskodá-
soknak? Ráadásul mindezt úgy, hogy közben a városvezetés a kommunikáció 
minden formáját felhasználja a lakosok hiteles informálására.
Minden alkalommal meglepetten állok egy-egy olyan támadás előtt, amely a mun-
kánk tisztaságát próbálja megkérdőjelezni, hiszen valóban minden eszközt felhaszná-
lunk arra, hogy az itt élők pontos és hiteles információkat kapjanak a pénzügyi tran-
zakciókról, az elindított projektekkel kapcsolatos ügyekről és minden olyan lépésről, 
amelynek pénzügyi vonzata van. Egy ideig a városi újságban is lehetőséget adtunk 
arra, hogy az itt élők hangot adjanak észrevételeiknek, ám a csekély érdeklődés miatt 
megszüntettük a rovatot. Volt olyan időszak, amikor az interneten videókban vála-
szoltam a lakosok kérdéseire. Érdeklődés hiányában ezek készítésével is felhagytunk.  
Az évek során megtapasztaltam, hogy bármennyire is igyekszünk, előfordul, hogy 
egy-egy kérésnek nem tudunk eleget tenni. Az elutasítás sajnos gyakran ellenérzé-
seket szül, még akkor is, ha az érintett előzőleg több alkalommal is sikerrel járt más 
kérelmeivel. Az elutasítást ilyenkor sérelemként élik meg az emberek, akik aztán 
valószínűleg hajlamosak szimpatizálni a minket támadókkal. Nem hiszem, hogy ez 
ellen tenni lehet, s nem is keressük ennek a módját, hiszen az idő mindig igazolja a 
tetteket. Abban bízom, hogy idővel azok is tisztán látnak majd, akiket az ilyen vélt 
sérelmek egy kis időre elbizonytalanítottak.  

A mögöttünk álló két választási ciklusról elmondható, hogy nehézségekkel vol-
tak terhesek, és sajnos ez érvényes a most induló időszakra is: az energiaválság 
és a pénzügyi stabilitás hiánya árnyékot vet az előttünk álló évekre. Nem aggó-
dik, hogy ilyen teherrel kell elindulniuk?
Azt hiszem, nem beszélhetünk elindulásról, mi egyszerűen tovább folytatjuk a 
munkánkat. Sohasem az elmúlt négy évet értékeljük, nem ciklusokban gondol-
kodunk, hiszen a munkafolyamatok egy része általában átnyúlik a következő 
időszakba. Ez most sincs másként, hiszen jelenleg is az a kb. 2 millió összértékű 
beruházás (a járdafelújítás, a hulladékgyűjtő udvar építése és a szlovák alapisko-
lában zajló felújítási munkálatok) folytatódik, amit az előző választási ciklusban 
kezdtünk meg. A mostani helyzet viszont új terheket is hozott magával, hiszen 
forrást kell találnunk a válság okozta különbözetekre. Úgy vélem, a város szem-
pontjából előnyösebb, hogy mindezt a régi vezetés folytatja, de több ok miatt 
is örülök a lehetőségnek, hogy tovább dolgozhatunk. Egyrészt azért, mert így 
remélhetően módunkban áll majd befejezni a megkezdett beruházásokat és meg-

valósítani a további elképzeléseinket. Másrészt azért tartom előnyösnek, hogy a 
királyhelmeciek minket bíztak meg a város vezetésével, mert igazság szerint – és 
ezt nem a nagyképűség mondatja velem – ahhoz jelenleg mi értünk a legjobban. 
Ahogy más önkormányzatok, az elmúlt két-három évben mi is új és újabb nehé-
zségekkel találtuk szembe magunkat. Ezeket a kihívásokat fokozatosan sikerült 
legyőznünk úgy, hogy közben megoldottuk a mindennapi feladatokat, sőt, mind-
emellett a megkezdett fejlesztések is folytatódtak városunkban. Úgy gondolom, 
hogy a többletnehézségek folyamatos megoldása kellően „edzetté”, naprakész-
szé tett minket, így biztos vagyok benne, hogy továbbra is meg tudunk felelni 
a folyamatosan érkező kihívásoknak. Elképzelni sem tudom egyébként, hogy 
egy teljesen új összetételű önkormányzat hogyan oldaná meg ezt a temérdek, 
számukra teljesen ismeretlen feladatot úgy, hogy közben a pénzügyi- és energia-
válság hatásaival is meg kellene birkóznia. 

Az ismeretlenbe csöppent, tehetetlen önkormányzat képe szöges ellentéte az 
Önök csapatának, amely – amint arról több képviselő is beszámolt az elmúlt 
évek során – olajozottan, teljes összhangban működik. Jól gondolom, hogy az 
önkormányzat összetételében rejlik a munkájuk sikerének titka?
Egyértelműen! A beszélgetésünk elején azt mondta, hogy négy évvel ezelőtt nem 
volt izgulni valóm. Ez nem teljesen igaz. Nagyon is izgultam és szurkoltam azért, 
hogy a csapatból minél többen megmaradjanak a képviselő-testületben, hiszen 
az elért eredményekhez nagyban hozzájárult az ő szakértelmük, az odaadó, hoz-
záértő munkájuk. Már a kezdetekben tisztában voltam azzal, hogy egy ütőképes 
csapatra lesz szükségem ahhoz, hogy sikeres legyek a munkámban. Nagy szeren-
csémnek tartom, hogy ezek a remek szakemberek elvállalták a munkát, hiszen 
ennek köszönhetően sikerült előrevinni a városunkat. 

Közeledik az év vége, feltételezem, már zajlik a jövő évi költségvetés tervezése. 
Rendelkeznek-e ehhez elegendő információval most, hogy homály fedi a villa-
mos energia és a gáz árának alakulását?
Sajnos nagyon sok a bizonytalan tényező a jövő évi kiadásokat illetően. Nem 
tudjuk, hogyan alakulnak az árak, milyen további váratlan kiadások jönnek még, 
és arról sincs sejtésünk, hogy a kormány hoz-e valamilyen intézkedést az ön-
kormányzatok támogatásával kapcsolatban. Az viszont már most biztos, hogy 
januártól nő az állami és közalkalmazottak és a pedagógusok fizetése. Ez jó hír 
az érintett dolgozóknak, ám ezek a béremelések a város költségvetését terhelik 
majd. Természetesen dolgozunk a megoldáson, készülnek a tervek, ám valószí-
nűleg az év során több alkalommal kell majd igazodnunk az aktuális helyzethez.

Említette, hogy vannak terveik a spórolásra vonatkozóan, ennek első lépése 
volt a közvilágítás idejének a csökkentése. Lesznek-e további olyan „megvoná-
sok”, megszorítások, amelyek érintik a lakosokat?
Sajnos szükség van az energiaszámlák csökkentését megcélzó további intézke-
désekre (hiszen a villanyszámlákért már most háromszor annyit fizetünk, mint az 
előző évben), ám fontosnak tartom kiemelni, hogy ezek nem érintik majd a gye-
rekeket, vagyis a szülőknek nem kell attól tartaniuk, hogy a gyermekük fázni fog 
majd az óvodában vagy az iskolában. Nemcsak az oktatási intézményekben kell 
változtatnunk a megszokott fűtési rezsimen. A kultúrház tágas tereinek folyamatos 
fűtése fölösleges pluszköltséget jelent, ezért fontolóra vesszük, hogy a fűtési szezon 
ideje alatt az ott dolgozók a városi hivatalban végzik majd a mindennapi munkáju-
kat. Ugyanakkor hangsúlyozni szeretném, hogy az esetleges változtatás nem lesz 
hatással a tervezett rendezvényekre. Tavaly ilyenkor arról beszéltem, hogy az előt-
tünk álló időszakban a közösségépítésre szeretnénk fókuszálni. Olyan programok, 
projektek megvalósítását tervezzük, amelyek a közösségépítést erősítik, épp ezért 
fontos, hogy semmilyen intézkedés ne akadályozza a város kulturális életét.  

Továbbra is nagy hangsúlyt szeretnének fektetni a közösségépítésre?
A járvány idején az emberek bezárkóztak, a közösségi élet szinte csak a kibertérben 
létezett, és ez nyomot hagyott mindenkiben. Azt szeretnénk, hogy Királyhelmec 
újra olyan, élő város legyen, ahol az emberek örömmel járnak össze. Szeretnénk ki-
csalogatni az embereket a szociális hálók „fogságából”, lehetőséget adni számukra 
a találkozásra, szórakozásra, a közös élményekre. Az időseinkről sem feledkezünk 
meg. Nem csak egyszeri programokat szervezünk számukra, hanem a hasznos és 
szórakoztató időtöltésre szeretnénk lehetőségeket biztosítani, amelyet akár naponta 
is igénybe vehetnek. Arra törekszünk, hogy mindaz előtérbe kerüljön, ami az elmúlt 
években a járvány miatt háttérbe szorult. Mindehhez most már rendelkezésre is áll 
a kellő infrastruktúra, hiszen saját arénánk, modern, megújult kultúrházunk van, 
ahol folyamatosan zajlanak a programok. A sportarénában éppen egy többhetes 
futballtorna zajlik, ahol amatőr sportolók, szurkolók, érdeklődők találkozhatnak. 

A csarnok azonban nemcsak a sportolóknak és a diákoknak épült; egyének, 
csoportok és családok is élvezhetik a létesítmény adta kiváltságokat. Mennyire 
mutatkozik igény az említett szolgáltatások iránt?
Egyre nő az érdeklődők számra; úgy tudom, hogy hétvégenként mindig foglaltak 
az időpontok, és bízom benne, hogy idővel egyre többen élni fognak a csarnok 
adta lehetőségekkel. Az emberek kissé nehezen hiszik el, hogy ez tényleg bárki 
számára elérhető, ezért is igyekszünk mindent megtenni annak érdekében, hogy 
végre elültessük a köztudatba: a sportcsarnok mindenkié. 

Több alkalommal kijelentette, hogy a többi jelentős fejlesztés mellett Ön erre 
a legbüszkébb. Kifejtené, hogy miért?
Mint az köztudott, a magyar alapiskola huszonegy éven át nem rendelkezett torna-
teremmel. Sok munkánkba telt, de ma már elmondhatjuk, hogy városunk a szokásos 
iskolai tornaterem helyett egy olyan létesítménnyel gazdagodott, amely nemcsak a 
gyerekeket, hanem a királyhelmecieket és a térségben élőket is szolgálja. Egy kisvá-
ros számára ez a fejlesztés szinte az „álomkategóriát” jelenti. Bízom benne, hogy az 
itt élők is értékelik, és hozzánk hasonlóan büszkék erre a nagyszerű létesítményre.

Mátyás Hudák Katalin
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22. novembra sa konalo ustanovujúce zasadnutie novozvoleného poslaneckého 
zboru, ktorý tvoria s minimálnymi zmenami opäť členovia zboru, ktorý vznikol 
pod Vaším vedením v roku 2014. Ako hodnotíte Váš súčasný volebný úspech? 
Prijali sme, samozrejme, s veľkou radosťou, že nám obyvatelia vyslovili opäť dô-
veru. Aj keď sme dúfali v triezvy úsudok tunajších obyvateľov, neboli sme domýš-
ľaví. Myslím si, že tento pozitívny výsledok je skutočnou spätnou väzbou a uznaním 
všetkého, čo sa nám za uplynulých osem rokov podarilo uskutočniť. V poslaneckom 
zbore došlo k menším zmenám; Peter Furik, podobne ako my, je nominantom stra-
ny Aliancia – Szӧvetség a s Dionýzom Tóthom sme mali možnosť spolupracovať už 
v minulosti. Som si istý, že spoločne dokážeme uskutočniť vytýčené ciele.

Pred štyrmi rokmi ste nemali protikandidátov, vtedy predchádzali voľbám pokoj-
né týždne. Ako ste prežívali súčasnú kampaň?
Pred každými voľbami sme viedli našu kampaň v znamení pokory, zameriavajúc 
sa na zdieľanie pravdivých informácií. Žiaľ, v tomto prípade sme boli prekvapivo 
konfrontovaní s nie veľmi čestnou a reálnou „vojenskou výpravou“ protivníka. Pod 
pojmom nereálna myslím to, že v programe jedného z kandidátov na primátora boli 
aj také plány, ktorých realizáciu sme už začali my. Táto skutočnosť bola pre mňa 
nepochopiteľná, preto sme usúdili, že dotyčný nemá jasno v tom, v akom stave sa 
v súčasnosti nachádza rozvoj mesta. Prekvapil nás aj ďalší kandidát, ktorý nám 
počas kampane vyčítal  takú investíciu, pri naštartovaní ktorej zohral aj on svoju 
úlohu. Žiaľ, počas týždňov, ktoré predchádzali voľbám, sa našiel aj taký kandi-
dát, ktorý sa snažil rôznymi obvineniami obrátiť všeobecnú mienku proti nám, no 
našťastie u tunajších nemal úspech. Obvinenia ich nenahnevali, ani nepopudili. 
Priznávam, že nebolo jednoduché stráviť takéto postupy, ale oveľa smutnejšia sa 
mi zdá skutočnosť, že dve tretiny voličov v meste sa volieb nezúčastnili. Zdá sa, že 
im neleží na srdci rozvoj mesta ani vytváranie budúcnosti nášho regiónu.

Spomínali ste intrigujúcich protivníkov. Jeden z nich dostal od občanov skoro 
500 hlasov. Podľa Vás, čo môže byť príčinou toho, že aj keď veľká väčšina má 
iný názor, niektorí sú náchylní uveriť aj bezdôvodným obvineniam? A to aj nap-
riek tomu, že vedenie mesta využije všetky možné formy komunikácie na viero-
hodné informovanie obyvateľov.
Som zakaždým prekvapený z takých útokov jednotlivcov, ktorí sa snažia spochybniť 
čestnosť našej práce, lebo skutočne používame všetky prostriedky na to, aby tunajší 
získali presné a vierohodné informácie o peňažných transakciách, o záležitostiach 
spojených so začatými projektmi a o každom takom kroku, ktorý sa vzťahuje na 
financie. V istej dobe sme dali priestor aj v mestských novinách nato, aby mali 
miestni obyvatelia možnosť vyjadriť svoje postrehy, ale pre slabý záujem sme rub-
riku zrušili. Bolo aj také obdobie, keď som prostredníctvom videí na internete od-
povedal na otázky obyvateľov. Ich natáčanie sme pre nezáujem tiež ukončili.
Mám takú skúsenosť z minulých rokov, že nech sa akokoľvek snažíme, stane sa, 
že zopár želaniam nemôžeme vyhovieť. Odmietnutie, žiaľ, vyvoláva znechutenie aj 
vtedy, keď bol dotyčný už predtým vo viacerých prípadoch so svojimi požiadavkami 
úspešný. Odmietnutie v takýchto prípadoch ľudia vnímajú ako urážku, preto sú po-
tom, pravdepodobne, náchylní sympatizovať s tými, ktorí nás napádajú. Nemyslím, 
že sa s tým dá niečo urobiť, ani nehľadáme nato spôsob, veď správne činy čas vždy 
potvrdí. Verím, že časom budú jasne vidieť aj tí, ktorých  takáto predpokladaná 
krivda na krátky čas zneistila.

O uplynulých dvoch volebných obdobiach môžeme vyhlásiť, že boli zaťažené 
ťažkosťami a, žiaľ, platí to aj pre obdobie, ktoré sa začína teraz; energetická 
kríza a nedostatok finančnej stability vrhajú tieň na roky, ktoré sú pred nami. 
Neznepokojuje Vás to, že musíte štartovať s takýmito ťažkosťami?
Myslím si, že nemôžeme hovoriť o štarte, my jednoducho pokračujeme ďalej vo svojej 
práci. Nikdy nehodnotíme uplynulé štyri roky, nepracujeme v cykloch, veď určitá časť 
pracovných postupov vo všeobecnosti presahuje do nastávajúceho obdobia. Ani teraz 
to nie je inak, veď aj v súčasnosti sa pokračuje v približne 2 miliónovej investícii (ob-
nova chodníkov, výstavba zberného dvora a rekonštrukčné práce na budove základnej 
školy s vyučovacím jazykom slovenským), ktorú sme začali v predchádzajúcom voleb-
nom období. Súčasná situácia však priniesla so sebou aj nové ťažkosti, lebo musíme 
nájsť nový zdroj na vyrovnanie rozdielov v rozpočte spôsobených krízou. Myslím si, 
že z hľadiska mesta je výhodnejšie, že v tom pokračuje staré vedenie, ale z viacerých 
dôvodov sa teším, že sme dostali príležitosť pokračovať v našej načatej práci. Jednak 
preto, lebo takto budeme mať možnosť ukončiť už začaté investície a uskutočniť naše 
ďalšie predstavy. Na druhej strane to, že nás občania Kráľovského Chlmca poverili 
opätovne vedením mesta, považujem z prednosť, lebo popravde – a to zo mňa nehovorí 
pýcha – tomu v súčasnosti rozumieme najlepšie my. Tak ako v uplynulých 2 – 3  rokoch 
aj iné samosprávy, museli sme aj my čeliť novým a novým ťažkostiam. Postupne sa 
nám podarilo zvíťaziť nad týmito výzvami tak, že sme zároveň riešili aj každodenné 
úlohy, ba čo viac, popri tom sme pokračovali aj v začatých rozvojoch v meste. Myslím 
si, že pravidelné riešenie problémov s prebytkom nás urobilo dôkladne „odolnými“, 
pripravenými, preto som presvedčený, že aj naďalej dokážeme vyhovieť priebežne 
prichádzajúcim výzvam. Mimochodom, nedokážem si ani prestaviť, ako by dokáza-
la nová samospráva s úplne novým zložením vyriešiť to obrovské množstvo pre nich 
neznámych úloh tak, že by museli bojovať aj s dopadmi peňažnej a energetickej krízy.

Obraz bezmocnej samosprávy, ktorá by musela bojovať s niečím neznámym, je 
úplným protikladom tej vašej skupiny, ktorá – ako o nej informovalo viacero 
poslancov v priebehu minulých rokov – funguje s ľahkosťou a v úplnom súlade. 
Uvažujem správne, keď tvrdím, že tajomstvo úspechov vašej práce spočíva v zlo-
žení samosprávy?

Vyhovieť výzvam, 
budovať spolupatričnosť 
– toto sú naše priority

Jednoznačne! Na začiatku nášho rozhovoru ste povedali, že pred štyrmi rokmi som 
nemal dôvod na znepokojovanie sa. Nie je to celkom pravda. Veľmi som sa zne-
pokojoval a držal som palce tomu, aby v skupine poslaneckého zboru zostalo čo 
najviac bývalých členov, veď k dosiahnutým výsledkom vo veľkej miere prispela ich 
odborná, obetavá a znalecká práca. Už v začiatkoch mi bolo jasné, že k tomu, aby 
som bol vo svojej práci úspešný, budem potrebovať údernú skupinu. Považujem za 
svoje veľké šťastie, že títo vynikajúci odborníci opäť prijali túto prácu, veď vďaka 
tomu mohlo naše mesto napredovať.

Blíži sa koniec roka, predpokladám, že už prebieha plánovanie rozpočtu na budú-
ci rok. Máte k jeho vytvoreniu teraz, keď je zastropovanie cien elektrickej energie 
a plynu také neisté, dostatočné množstvo informácií?
Žiaľ, je veľmi veľa neurčitých skutočností, ktoré sa týkajú výdavkov v budúcom 
roku. Nevieme, aké budú ceny, aké nečakané výdavky ešte môžu prísť a nemáme 
tušenie ani o tom, či vláda vydá nejaké nariadenie v súvislosti s podporou samos-
práv. Ale to je už teraz isté, že od januára sa zvýšia mzdy štátnych a verejných za-
mestnancov a aj pedagógov. Je to dobrá správa pre dotknutých zamestnancov, ale 
tieto zvýšené mzdy zaťažia mestský rozpočet. Samozrejme, pracujeme na riešení, 
chystajú sa plány, ale, pravdepodobne, počas roka sa budeme musieť prispôsobiť 
aktuálnej situácii.

Spomínali ste, že máte plány súvisiace so šetrením, ktorých prvým krokom bolo 
zníženie času pre verejné osvetlenie. Budú aj ďalšie takéto obmedzenia, ktoré sa 
priamo dotknú obyvateľov? 
Žiaľ, potrebujeme aj ďalšie opatrenia, ktoré sú cielené na zníženie účtov za energiu 
(veď za účty za elektrinu platíme už teraz trikrát viac ako v poslednom roku), ale po-
važujem za dôležité zdôrazniť, že tieto sa nebudú týkať detí, teda rodičia sa nemusia 
obávať, že ich deťom bude v materskej škole alebo v základnej škole zima. Zmeny vo 
vykurovacom režime musia prebehnúť nielen vo výchovno-vzdelávacích inštitúciách.
Pravidelné vykurovanie nadrozmerných priestorov kultúrneho domu znamená tiež 
zbytočný výdavok, preto budeme premýšľať o tom, či počas vykurovacieho obdo-
bia nebudú zamestnanci kultúrneho domu vykonávať svoju každodennú prácu na 
mestskom úrade. Zároveň by som chcel zdôrazniť, že prípadné zmeny nebudú mať 
vplyv na plánované akcie. V minulom roku o takomto čase som hovoril o tom, že 
v nadchádzajúcom období by som sa chcel zamerať na budovanie spolupatričnosti 
občanov. Plánujeme organizovanie takých programov, projektov, ktoré tú spolu-
patričnosť posilňujú, práve preto je dôležité, aby žiadne opatrenie nebránilo kul-
túrnemu životu mesta.

Budete klásť aj naďalej dôraz na upevňovanie spolupatričnosti?  
Počas epidémie sa ľudia izolovali, spoločenský život prebiehal iba v kyberpriestore 
a to zanechalo stopy v každom z nás. Boli by sme radi, keby sa Kráľovský Chlmec 
stal opäť  živým mestom, v ktorom sa ľudia stretávajú s radosťou. Radi by sme vylá-
kali ľudí „zo zajatia“ sociálnych sietí, chceli by sme im dať možnosť na stretnutia, 
zábavu a spoločné zážitky. Nezabúdame ani na našich seniorov. Nebudeme pre nich 
organizovať iba jednorazové programy, ale chceli by sme im dať možnosti na uži-
točné a zábavné trávenie času, ktoré by mohli využívať hoci aj každý deň. Snažíme 
sa o to, aby sa do popredia dostalo všetko, čo bolo v minulých rokoch posunuté do 
úzadia. V súčasnosti je na uskutočnenie týchto plánov k dispozícii potrebná infra-
štruktúra, veď máme vlastnú športovú halu, obnovený moderný kultúrny dom, kde sa 
priebežne konajú rôzne akcie. V športovej hale práve prebiehajú niekoľko týždňové 
futbalové zápasy, kde sa môžu stretnúť amatérski športovci, fanúšikovia a záujemci.

Hala bola postavená nielen pre športovcov a žiakov: jednotlivci, skupiny aj rodiny 
môžu tiež využiť ponúknuté vymoženosti inštitúcie. Aký záujem sa ukazuje v ob-
lasti spomínaných služieb?
Počet záujemcov ustavične rastie; podľa mojich vedomostí sú termíny počas ví-
kendov stále obsadené a verím, že časom využije ponúkané možnosti čoraz viac 
ľudí. Ľudia dosť ťažko veria tomu, že to je dosiahnuteľné pre každého. Aj preto sa 
snažíme urobiť všetko v záujme toho, aby sa im zapísalo do povedomia: športová 
hala patrí všetkým.

Viackrát ste vyhlásili, že popri ostatných rozvojoch ste najviac hrdý práve na ten-
to. Vysvetlili by ste nám prečo?
Je všeobecne známe, že základná škola s vyučovacím jazykom maďarským nemala 
telocvičňu 21 rokov. Stálo nás to veľa práce, ale dnes už môžeme vyhlásiť, že naše 
mesto bolo namiesto zvyčajnej telocvične obohatené takou inštitúciou, ktorá slúži 
nielen deťom, ale aj obyvateľom Kráľovského Chlmca a okolia. Pre malé mesto ako 
je naše patrí toto zariadenie do „kategórie snov“. Dúfam, že to oceňujú aj tunajší 
obyvatelia a podobne ako my, aj oni sú hrdí na túto vynikajúcu inštitúciu.

Katalin Mátyás Hudák 
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helmeczy mihály AlApiskolA

oktatási intézményeink záklAdná školA, l. kossuthA 

Ferencvárosban is találkoztak a Mikulással a negyedikeseink
December 2-án különleges élményben volt része a IV. B osztály tanulóinak, akik Szu-
perák Mária pedagógus kíséretében egynapos kiránduláson vettek részt Budapesten. A 
diákok a Ferencvárosi Úrhölgyek Polgári Egyesület meghívásának köszönhetően kép-
viselhették iskolánkat az ott megszervezett Mikulás-ünnepségen. A ferencvárosi gyere-
kek határon túli társaikat könyvekkel ajándékozták meg, melyek az iskolai könyvtárban 
kapnak helyet, ahol mindenki számára elérhetőek lesznek. A tanulók külön ajándékként 
fogadták Gryllus Vilmos kétszeres Kossuth-díjas előadóművész előadását. A népszerű 
gyerekdalokból álló műsor után a Mikulás is megérkezett, és természetesen ajándékok-
kal halmozta el a gyerekeket. Kövér László parlamenti házelnök meghívásának köszön-
hetően negyedikeseink megcsodálhatták a Parlament épületét, benne az ország kará-
csonyfájával és a betlehemmel. Hálásak vagyunk a szervezőknek a meghívásért, és hogy 
fontosnak tartják a testvérvárosi kapcsolatok ápolását, a nemzeti összetartozás erősítését.

Könyv – kulcs a gyerekszívhez…
A Regionális Könyvtárban ismét megrendezték a Könyv – kulcs a gyerekszívhez… című 
saját szerzeményű irodalmi művek versenyét, ahol Fetyko Emma (8.B) Az ő illata című 
novellájával első  helyezést ért el, Pogány Zsófia (8.B) pedig, aki a második helyen vég-
zett az Egy év története című költeményével. Kü-
löndíjat kapott Kulcsár Jázmin (7.B), aki a Nyári 
kaland című prózáját adta elő. Felkészítők Pandi 
Zsuzsa és Leczo Kornélia pedagógusok voltak.
Novemberben író-olvasó találkozón vettünk 
részt, melynek vendége Gabriela Futová írónő 
volt. Tanulóink megismerkedtek a szerző köny-
veivel és munkásságával. Az esemény könyv-
árusítással és dedikálással végződött. 

Megjött a Mikulás!
December 6-án hiába vártuk, hogy a fehér havon, rénszarvasok húzta szánon érke-
zik majd a Mikulás. A hóesés sajnos idén is elmaradt, ám a téli vendég – jó kis eső 

kíséretében – mégiscsak 
megérkezett, és ahogy azt 
illik, minden gyereknek 
hozott ajándékot. Min-
den osztályt meglátoga-
tott, meghallgatta a neki 
készült verses-dalos kis 
műsorokat, megígérte, ha 
rajta múlik, jövőre már 
szánon érkezik. Miután 
elbúcsúztunk tőle, ferge-
teges hangulatú Mikulás 
partyt szerveztünk.  

Pogány Zsófia, a HMA sokoldalú tehetsége
„Mindenkiben van született tehetség, de csak kevesekben van elegendő szorgalom, kitartás 
és energia, hogy tényleg komoly tehetség legyen, vagyis azzá legyen, ami: művekben és 
tettekben valósuljon meg” – mondta egyszer Friedrich Nietzsche. Büszke lehet az az iskola, 

amelynek falai ilyen tehetséges gyereket rejtenek. Pogány 
Zsófia szinte minden területen kitűnik tehetségével, kitar-
tásával és szorgalmával. Számtalan verseny, megmérettetés 
résztvevője volt már, így mára nagyon sok díj és elismerés 
büszke tulajdonosa. Mind közül mégis a Szlovákiai Magyar 
Pedagógusok Szövetsége által a VII. Felvidéki Tehetség-
nap alkalmából odaítélt díjra a legbüszkébb, amelyet április 
24-én adtak át Komáromban, a Danubius szálló nagyter-
mében. A pályázatra a hazai magyar tanítási nyelvű okta-
tási intézmények legtehetségesebb, kiemelkedő országos és 
nemzetközi eredményeket elérő tanulóikat nevezhették be. 
A beérkezett pályázatok elbírálása után 101 diák részesült 

elismerésben. Zsófit a versenyről és az eddig elért eredményeiről faggatuk.
„Szeretek iskolába járni és tanulni, emellett szívesen veszek részt megmérettetéseken, 
leginkább a rajz-, a szavaló- és a matematikaversenyeken. Minden éven bekapcsoló-
dom a Zrínyi Ilona és a Kenguru Nemzetközi Matematikaversenybe, a Pitagorasz, és a 
Matematický klokan nevű szlovák matematikaversenybe. 2020/2021-es tanévben első 
helyezett lettem a Pitagorasz járási versenyen. Elsős korom óta rendszeresen részt ve-
szek a Tompa Mihály Vers- és Prózamondó Versenyen, 2018-ban egészen az országos 
fordulóig jutottam. Minden éven indulok a Mécs László Szavalóversenyen, ahol több-
nyire dobogós helyezést érek el. A mesemondás is közel áll hozzám; az Erdélyi János 
Népmesemondó Versenyen 2019-ben első helyezett lettem, az Ipolyi Arnold Népmese-
mondó Versenyen pedig bronz- és ezüstsávos besorolást értem el.
Az irodalmon kívül a rajz, a festészet és a fotózás áll leginkább közel a szívemhez. 
2020-ban jelentkeztem a XIX. Ferenczy István Országos Képzőművészeti Versenyre, 
ahol első lettem a Hungarikumok témában. 2021-ben, a XX. Ferenczy István Országos 
Képzőművészeti Versenyen a második legjobbnak járó díjjal jutalmazták a munkámat 
a Magyarországi várak témában. Rendszeresen részt veszek a Harmos Károly Országos 
Képzőművészeti Pályázaton, ahol 2019/2020-ban az én rajzomat is kiválasztották az 
ott bemutatott tárlaton. Fotózni is nagyon szeretek; 2020-ban kategóriámban második 
helyezett lettem az In Memoriam Tóthpál Gyula Fotópályázaton.
Idén jelentkeztem a Bécsben megrendezett Verőfény elnevezésű 25+ jubileumi Kárpát-
medencei szavalóversenyre, ahol harmadik lettem az 5-12. osztályosok korcsoportjá-
ban. A verseny színvonalas és nagyon jó hangulatú volt, de számomra mégis a csodás 
városnézés jelentette a legnagyobb élményt.

Illésné Popália Irén

Halloween 2022
Posledný októbrový týždeň sa na našej škole opäť niesol v duchu Halloweenu. Oslava 
tohto sviatku je súčasťou multikultúrnej výchovy, a tak si žiaci svoje triedy počas týždňa 
vyzdobovali rôznymi strašidelnými dekoráciami.
Žiacka školská rada pod záštitou vedenia školy zorganizovala pri tejto príležitosti Súťaž 
o najoriginálnejšiu Halloweensku výzdobu triedy 5.-9. ročníka. Vybraná komisia, tvo-
rená členmi žiackej rady, pani zástupkyňou a pedagógom, hodnotila výzdobu, nástenku, 
originalitu a nápaditosť tried.
Do súťaže sa zapojili takmer všetky triedy 2. stupňa. Hodnotenie tried prebehlo posled-
ný októbrový deň pred jesennými prázdninami počas veľkej prestávky a víťazmi sa stali 
nasledovné triedy: 3. miesto - 5.A  trieda,  2. miesto - 6.A a 7. B  trieda, 1. miesto - 9. C  
trieda. Výhercom gratulujeme! 

Mesiac úcty k starším
Prišla jeseň a s ňou mesiac október – Mesiac úcty k starším. Prišiel správny čas pri-
staviť sa, popremýšľať, stretnúť sa, poďakovať  i vzdať úctu. Úctu k tým, ktorí tvrdo 
pracovali, aby sa nám lepšie žilo, k tým, ktorí sa každý deň vzdávali radostí, ktoré im 
život ponúkal, aby urobili šťastnými nás, ich deti.
Pri tejto príležitosti mesto Kráľovský Chlmec zorganizovalo pre obyvateľov mesta nad 
70 rokov slávnostné podujatie, ktoré sa konalo 14. 10. 2022 v aule Gymnázia v Krá-
ľovskom Chlmci. Príjemné posedenie bolo spestrené aj kultúrnym programom, ktorého 
súčasťou bolo aj vystúpenie našich žiakov, ktorí potešili seniorov spevom a ľudovým 
tancom. Sme radi, že sme mohli prispieť k príjemnej atmosfére tohto slávnostného po-
poludnia a dúfame, že im na túto slávnostnú chvíľu ostanú pekné spomienky.

Okrem iného žiaci našej školy pripravili pre starých rodičov aj malý vlastnoručne vyro-
bený darček v podobe pohľadníc ako prejav vďaky za ich starostlivosť a nekonečnú lásku.

Úspešný lukostrelec
Patrik Vojtko (žiak III.A triedy) sa vo voľnom čase venuje 
lukostreľbe. Svoju šikovnosť preukázal aj na lukostreleckých 
pretekoch. 8.10.2022 sa v jazdeckom areáli Konský raj v Po-
ľove konalo 3. kolo súťaže s názvom: Pohár Košického kra-
ja. Patrik sa umiestnil na krásnom 2. mieste. O dva týždne 
neskôr, t. j. 22. 10. 2022, sa 4. kolo Košického pohára v 3D 
lukostreľbe konalo vo  Veľkých Kapušanoch, kde sa Patrik tak 
isto umiestnil na 2. mieste. Patrikovi blahoželáme a prajeme 
veľa ďalších úspechov.

Halloween a imatrikulácia prvákov
Posledný vyučovací deň pred jesennými prázdninami bol pre žiakov 1. stupňa výnimoč-
ný. Žiaci sa v tento deň premenili na záhadné a strašidelné bytosti. Učili sa v triede 
čítať, písať, počítať. Boli to najstrašidelnejšie a najoriginálnejšie masky. Halloweenske 
masky sa spolu s ostatnými žiakmi 1. stupňa presunuli do telocvične, kde sa uskutoč-

nilo pasovanie prvákov. Pán riaditeľ prečítal pravidlá našej školy a pani zástupkyňa 
sľub prvákov, ktorý spečatili prísahou na veľkú ceruzu. Pomocníčka našich prvákov po-
šteklila metlou. Prváci spoločne zaspievali pieseň a boli obdarení darčekmi. Nakoniec 
prišla dlho očakávaná diskotéka plná veselosti a zábavy, ktorá pokračovala aj v ŠKD.
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édenkert óvodA

királyhelmeci közös iGAzGAtású iskolA

Kalandokkal teli ősz az óvodában
Izgalmas programokkal tűzdelt őszi hónapok állnak mögöttünk. November elején 
teadélutánt tartottunk, melyre meghívtuk a gyerekek nagyszüleit is. Nagy örömünk-
re szép számmal érkeztek hozzánk nagymamák, nagypapák, és külön meglepetés volt 
számunkra, hogy dédszülőket is fogadhattunk az eseményen. Óvodásaink nagyon sze-
rencsések, hiszen – ahogy láthattuk is –, nagyon sok szeretet veszi körül őket. Megható 
volt látni a sok boldog arcot az óvodánkban. 

Egy napsütéses őszi napon átsétáltunk a gyülekezeti házba, ahol éppen a királyhelmeci re-
formátus gyülekezet idősebb tagjai serénykedtek. A szépkorúak számára énekekkel és ver-
sekkel kedveskedtünk, viszonzásként a támogatásért és sok jó szóért, amit tőlük kapunk. 
A Márton-napi hagyományokkal foglalkoztunk a novemberi hónap további rész-

Toleranciával a küszöbfélelem legyőzéséért
A sokféleség – a vallási, a nyelvi, a kulturális, az etnikai – nem lehet ürügy a konfliktusok 
kialakulására. Éppen ellenkezőleg: az embereknek olyan kincsekként kellene tekinteniük 
ezekre, melyek mindannyiunkat gazdagítanak. 1996-ban az ENSZ Közgyűlése november 
16-át a tolerancia ne-mzetközi napjává nyilvánította. A világnap alkalmából kampányren-
dezvényt szerveztünk tanulóink számára. A diákparlamenttel együttműködve a tolerancia 
és intolerancia 
formáiról, meg-
nyilvánulásai-
ról beszéltünk a 
résztvevőknek, 
akik a témával 
kapcsolatos fil-
met is megnéz-
hettek az ese-
ményen. 
A novemberi 
rendezvényen 
sakkversenyt 
is szerveztünk, 
amelyen iskolánk 12 tanulója vett részt. A megmérettetésen minden évfolyam képvisel-
tette magát. Radi László és Kendi István, profi sakkozók látták el a versenybírói felada-
tokat. A verseny eredménye a következőképpen alakult: 1. hely - Bort Balázs IV.B, 2. 
hely - Kocsis Szabolcs IV.B, 3. hely - Rakár Dániel III.C, 4. hely - Kocsis Kristóf IV.B.
A sakk a tolerancia sportja is, ezt tükrözik Simona Williams szavai: „A sakk szépsége 
az, hogy bármi lehet, amit csak akar. Meghaladja a nyelvet, az életkort, a fajt, a vallást, 
a politikát, a nemet és a társadalmi-gazdasági hátteret. Bármilyen körülmények között 
is, a sakktáblán bárki élvezheti a halálos jó harcot”. Mindenkinek tennie kell az olyan 
jelenségek ellen, amelyek félelmet váltanak ki és a társadalomból való kirekesztést 
eredményezik – a rendezvénnyel erre a fontos küldetésre szerettünk volna rávilágítani. 
Reméljük, hogy kezdeményezésünkkel hozzájárultunk ahhoz, hogy a világ jobb, kelle-
mesebb hely legyen, ahol élni és az értékeket másokkal megosztani lehet.

Katarína Banyková, tanár-iskolapszichológus

Izgalmas őszi programok egész sora áll mögöttünk…
Az egészséges életmódra való nevelés is bekerült iskolánk programjába
A királyhelmeci Közös Igazgatású Iskola október 10-e és 14-e között bekapcsoló-
dott a Hovorme o jedle – Beszéljünk az ételről elnevezésű országos versenysorozatba, 
melynek elsődleges célja, hogy hangsúlyozza az egészséges életmód fontosságát. Az 
új ismereteket kreatív foglalkozások révén igyekeztünk megismertetni a tanulókkal. 
A hét folyamán egyebek mellett a gabonafélék termesztésének, feldolgozásának és 
felhasználásának a folyamatával és lehetőségeivel foglalkoztunk. A felső tagozatos 
diákok a pedagógusok vezetésével ropogós bodagot, ízletes krumplilángost és frissen 
sült kenyeret készítettek az iskola tanulókonyhájában. A következő napon a kisebbe-

ket hívtuk, hogy kapcsolódjanak 
be egy kis játékba. Szépen meg-
terített asztal várta a diákokat, 
akik ízletes, színes gyümölcsök-
ből és zöldségekből válogathat-
tak, majd különféle figurákat 
készítettek és csoportosították 
a terméseket. A legérdekesebb-
nek mégis a gyümölcs- és zöld-
ségkóstoló bizonyult. A szerdai 
programra ismét a nagyobbakat 
vártuk, akik aznap az élelmisze-
rek csomagolásával kapcsolatos 
hasznos ismereteket sajátíthatták 
el. A nap során foglalkoztunk 

a termékeken lévő jelzések jelentésével és a csomagolási hulladék gyűjtésével is. A 
hét további részében ellátogattunk a helyi kecskefarmra. A tulajdonos szívélyesen fo-
gadott minket, majd részletesen mesélt a gazdaságról, az állatok gondozásáról és az 
egyes munkafolyamatokról. A beszámoló után a gyerekek – nagy örömükre – meg-
etethették és megsimogathatták a kecskéket, bárányokat. Élményekben, ismeretekben 
gazdag hetet tölthettünk el, és persze sok hasznos ismeretet szereztünk.

Erasmus+ - Magonc
Idén második alkalommal kapcsolódtunk be az Erasmus+ nemzetközi projektbe. A 
szlovéniai és magyarországi partneriskolákkal karöltve igyekszünk megtanítani a 
diákoknak, miként lehet egyszerűen és költséghatékonyan felhasználni a természet 
ajándékát, a gyümölcsöket. A program egy-egy témához igazodva projekthetek kere-
tén belül valósul meg. Az elmúlt időszakban több témával foglalkoztunk. Egy közeli 
gazdaságba látogatva megtekintettük a gyógynövények gyűjtését, szárítását, feldol-
gozását, emellett részletes tájékoztatót kaptunk az egyes gyógynövények jótékony 
hatásáról. Az ősz lehetőséget nyújtott a gyümölcsszüretre is. Az iskola konyhájában 
egy-egy alkalommal ízletes szilvakompót, szilvalekvár, alma- és körtesajt, almás-kör-
tés lepény és batyu, almapüré, almás-körtés sütemény készült. A projekt révén gyü-
mölcsaszalót vásárolhattunk, ennek köszönhetően a gyümölcstartósítás egy másfajta 
módjával is megismerkedhettek a diákok. A programban résztvevő tanulók lelkesen 
tisztították, szeletelték a gyümölcsöket, majd – az új gépnek köszönhetően – néhány 
óra múlva már kóstolhatták is a vitamindús aszalt gyümölcsöket. A programok al-
kalmával a tanulók elsajátították a gyümölcsök tartósításának egyes módjait. Az el-
készült finomságok láttán megbizonyosodhattunk arról, hogy egy kis idő és munka 
ráfordításával finom és egészséges ételek készíthetők a természet kincseskamrájából.

Nagy Szilvia

We are all LEAVES – Všetci sme listami
Od septembra 2022 sme na Gymnáziu – Gimnáziu Kráľovský Chlmec spustili nový projekt 
Erasmus+ LEAVES (Learning about Environment, Activism, Volunteering in Educational 
Schemes). Preklad anglického slova leaves je listy, ale aj opúšťa. V kocke tento akronym 
naznačuje, že sa počas troch rokov trvania projektových aktivít budú partnerské krajiny 
zameriavať na to, aby sa v ich školách dostávalo viac priestoru občianskemu aktivizmu 
žiakov i učiteľov a dobrovoľníctvu. Budeme propagovať zmenu životného štýlu v duchu 
„menej konzumu – viac uvažovania, zelene, zdravej stravy a pohybu“. Budeme sa venovať 
šíreniu osvety, k čomu nám, ako dúfame, dopomôže youTube kanál Erasmus+ LEAVES 
(momentálne na ňom prebieha adventné odpočítavanie dní do Vianoc – ekologické, multi-
kultúrne a dobrovoľnícke; light motívom je Nekupuj darčeky, staň sa darčekom). 
Druhým produktom našej trojročnej práce bude digitálna knižka obsahujúca najlepšie 
návody na spôsoby výučby environmentálnych tém, súvisiacich zo zdravím, športom a 
dobrovoľníctvom. Prvé produkty do nej boli vytvorené v rámci workshopu učiteľov a žia-
kov (S&T Workshop), ktorú zorganizovalo naše gymnázium v novembri 2022. Hostili 
sme našich partnerov z Cypru, Nemecka, Macedónska, Poľska a Portugalska. Zámerom 
organizovania workshopu bola tvorba hier, nápadov na projektové vyučovanie, ale aj 

tvorba videí do už spomínaného youTube kanálu. Inovatívnym prvkom týchto workshopov 
je spolupráca žiakov a učiteľov, ktorí sa navzájom inšpirujú a dopĺňajú. Slovenský works-
hop bol nesmierne bohatý na skvelé výstupy: skupiny vytvárali stolové hry, tak napríklad 
ekologickú variáciu hry Monopoly, ktorú premenovali na Ecopoly. Alebo novú verziu 
populárnej hry Twister, z ktorej vznikol LEASTER. Prostredníctvom neho si hráči precvi-
čia nielen údy, ale aj mozgové závity. Iná skupina naprogramovala jednoduchú videohru, 
v troch skupinách sa točili, strihali a editovali videá. Došlo aj k mini SWAPPINGu – vý-
meny vecí – knižiek, spoločenských hier, hračiek – medzi žiakmi. 
V rámci týždenného programu sme nevynechali ani exkurzie. V okolí máme niekoľko zdro-
jov inšpirácie ekologického, trvalo udržateľného spôsobu života. Jednou z nich je rodinný 
dom manželov Tomojkovcov v Poľanoch. Pán Tomojka nám vysvetlil, akým spôsobom sa 
dá rekonštruovať staršia stavba – bez toho, aby na ňu človek minul príliš veľa a tak, aby 
fungovala v harmónii s okolitým prostredím. Tiež sme sa pozreli do ekocentra SOSNA 
v Družstevnej pri Hornáde. Manželia Szabóoví nám prostredníctvom prednášky priblížili 
vplyv človeka na okolie, a vysvetlili, že pozitívna spätná väzba v prírode často neveští 
nič dobré. Previedli nás svojou krásnou záhradkou, v ktorej ako dieliky puzzle všetko do 
seba krásne zapadá. Pozreli sme si Hobití dom postavený z prírodných materiálov z okolia 
a pokochali sme sa  prírodným jazierkom s umelo vytvoreným „plávajúcim ostrovčekom“. 
Workshopový týždeň bol náročný, ale pekný. Okrem množstva skvelých podnetov sme 
zasiali semienka priateľstva a spolupráce. Pevne veríme, že budú rásť, pevnieť a kvit-
núť všetkým pre radosť. 

Lucia Mihóková
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Novemberben egy gyorshajtó sofőr járműve átrepült a járdán és a tetején állt meg

A kórház minden osztályára jutott az 
újonnan vásárolt meleg plédekből 

királyhelmeci művészeti AlApiskolA

közélet

A betegekre fordította a várostól 
kapott pénzjutalmat a helyi kórház
Meleg plédeket vásároltak

Idén szeptemberben Királyhelmec városa Pro Urbe díjjal tüntette ki a 
Királyhelmeci Kórház és Rendelőintézet dolgozóit a koronavírus-járvány 
ideje alatt végzett áldozatkész munkájuk elismeréseként. A kitüntetés mellé 
1500 euró pénzjutalom is járt, melynek felhasználásáról természetesen az 
intézmény dönthetett. A kórház vezetése úgy határozott, hogy a páciensek 
komfortérzetének növelésére fordítják a városi kitüntetéssel járó pénzösszeget.

Idén meglepően sok az 
autóbalesetek száma városunkban
Tíz közúti baleset történt szeptember óta

Az elmúlt hetekben több olyan, személyi sérüléssel járó közúti baleset történt vá-
rosunkban, melyeket ittas vagy figyelmetlen, illetve gyorshajtó sofőrök okoztak. A 
rendőrség – a lapunkhoz eljuttatott beszámoló alapján – szeptember 1-je és novem-
ber 30-a között 10 ilyen esetet tart számon. Ezek során egy személy súlyosan, hét 
pedig könnyebben megsérült. A keletkezett anyagi kár 39 500 euró. 
„Elszomorító tény, hogy az őszi időszakban történt balesetek közül négy a helyi oktatási 
intézmények közelében történt. A Géresi úton egy figyelmetlen járművezető fékezés nél-

„Hálásak vagyunk, hogy a város ilyen 
különleges módon méltatta a munkánkat. 
Egy kitüntetést azonban nem elég 
kiérdemelni, hanem méltónak is kell 
maradni hozzá. Látva a díj mellé kapott 
összeget, azonnal tudtam, hogy ezt 
az ajándékot valamilyen formában a 
betegeinkre fordítjuk majd. Októberben 
hűvösödni kezdett az idő, s az intézmény 
egyelőre nem esett még át a szükséges 
felújításon, így adta is magát a megoldás. A 
fekvő betegek komfortérzetének növelése 

céljából 80 darab plédet vásároltunk, ezekből minden osztályra jutott éppen elegendő, 
minden páciens az új plédekkel melegedhet. Jó érzéssel tölt el a tudat, hogy a várostól 
kapott ajándékot így a betegeinkkel is megoszthatjuk” – közölte Hencel Klára.

kül hajtott bele egy parkoló gépkocsiba, ennek következtében négyen megsérültek. Egy 
másik sofőr nem adott előnyt a másik járműnek, így a két autó összeütközött. A Kossuth 
utcán, a szlovák alapiskola közbelében két közúti baleset is történt. Egyik alkalommal 
felelőtlen személyek toltak egy lerobbant járművet a lejtőn úgy, hogy közben senki sem 
ült a volán mögött. Az autó elszabadult, és belecsapódott egy szabályosan közlekedő 
furgonba. Csak a szerencsének köszönhető, hogy nem történt tragédia. A másik esetben, 
ugyanezen az utcán egy sofőr nem tartotta be a megengedett sebességet, az ámokfutó 
kidöntött egy kandelábert, majd az autó a járdán átrepülve a tetején állt meg.   
Mindannyiunk közös felelőssége, hogy senki se sérüljön meg városaink közútjain, 
ezért kérjük a járművezetőket, hogy a közlekedés során fokozott óvatossággal járja-
nak el. A Kossuth és a Rákóczi utcán, valamint a régi temető közelében munkálatok 
zajlanak, ezért a város ezen részein, valamint az oktatási intézmények közelében 
fokozott figyelmet kérünk a volán mögött ülőktől. 

Fergeteges őszi hetek és izgalmas karácsonyi készülődés
Ősz elején az izgalmas programokkal tűzdelt Bodrogközi Kulturális Fesztivál tartott 
lázban minket, de a városi rendezvényt követően sem volt időnk pihenésre. Iskolánk 
diákjai továbbra is töretlenül gyakoroltak; azon igyekeztek, hogy a következő adan-
dó alkalommal ismét megvillanthassák tehetségüket.

Az idősek világnapja 
alkalmából a Királyhel-
meci Gimnáziumban 
szervezett városi talál-
kozón legkisebb tánco-
saink bemutatták balett-
tudásukat, az énekkar 
tagjai pedig különleges, 
az alkalomhoz illő da-
lokkal nyűgözték le a 
közönséget. Balett-tán-
cos tündéreink a nagy-

tárkánybanyi Libagalibán is elvarázsolták az érdeklődőket. A borsi kihelyezett részleg 
tanulói és tanárai október végén Halloween-koncertet szerveztek, ahol a zenészpalánták 
rémisztő hangulatú és vicces zenedarabokat mutattak be a résztvevőknek. Október 27-
én megszerveztük iskolánkban a nagysikerű Fények éjszakáját, amelynek gazdag prog-
ramjában helyet kaptak a fantáziadús, félelmetes és kedves jelmezek, a „halloweeni” 
táncok és dalok, a kreatív játékok, a fényfestés, a homokrajz, de különleges mécsesek 
és pókmintás pólók is készültek az eseményen. A dekoráció nagy része a rajzosok te-
hetségét dicsérte. Az esernyők, a hatalmas papírmasé szobrok, a fóliafestmények mind 
Henri Matisse, 20. századi francia festőművész képei alapján készültek. November 
21-én vidám táncos délutánt szerveztünk, ahol ügyes táncosaink különböző műfajú és 
stílusú előadásokkal (néptánc, modern tánc, balett, jazz) szórakoztatták a közönséget. 
November 24-én rajzosainkkal ellátogattunk a Mailáth József Regionális Múzeumba, 
ahol megtekintettük a Jozef Teodor Mousson munkáit bemutató kiállítást. Köszönjük 
Martin Urbannak, a Zempléni Múzeum munkatársának az érdekes előadást. Az előttünk 
álló hetekben osztálykoncertekkel és mézeskalács-nap megszervezésével folytatódik az 
események sora, végül a hagyományos karácsonyi koncerttel zárjuk az idei évet. 

Nagy Beáta 

Játék és fejlődés az információs technológia segítségével
A Kossuth utcai óvodában mára már a mindennapok részévé vált az Infokommunikációs 
Technológia (IKT) használata. Az informatikát nagy körültekintéssel illesztjük be az 
óvodai élet struktúrájába. Óvodánk mind összes (azaz tíz) csoportszobája rendelkezik 
saját interaktív táblával, számítógéppel és nyomtatóval. A gyerekek meglepően könnyen 
ráéreznek a technikai alkalmazások kezelésére, az interaktív tábla működtetésére, mi 
pedig igyekszünk kiemelt gondossággal kiválasztani, az életkori sajátosságaikhoz igazí-
tani az óvodai nevelésben használt számítógépes programokat és online játékokat. A 3-6 
éves korú óvodások csakis a jól megválasztott, az ilyen korú gyerekek számára fejlesztett 
szoftvereket és online alkalmazásokat használhatják. A játékos oktató szoftverek, melye-
ket mindig egy adott témakörhöz ajánlunk, remekül használhatók az interaktív táblán. 
Az óvodás gyermek legfontosabb tevékenysége a játék; ez a fejlődésének fő eszköze. Ha 
körültekintően járunk el, a számítógép és az interaktív tábla alkalmazása is lehet a játék egy 
formája, ráadásul ez az újítás változatossá teszi az óvodai életet. Az informatikai eszkö-
zöknek köszönhetően a gyerekek számukra új utakat járnak be, s közben megismerkednek 
azok gyermekbarát hatásával is. Az újítás révén szeretnénk fokozatosan hozzászoktatni a 

gyermekeket a koncentráltabb figyelemhez, a fegyelmezettebb magatartáshoz, a feladatok 
örömteli teljesítéséhez, a megfelelő és megalapozott tudásanyag megszerzéséhez; mindezt 
úgy, hogy a játék, az igazi megélhető gondtalan gyermekkor megmaradjon a számukra.

Pásztor Monika, igazgatónő

királyhelmeci óvodA

ében. Ezekben a napokban az egymásra való odafigyelésre fordítottuk a hangsúlyt. 
Dramatikus játékokat és látványos lámpás felvonulást szerveztünk, mely során a 
gyerekek továbbadták a Márton-napi fényeket az óvodában és a bölcsődében, végül 
pedig az ünnephez kapcsolódó finomságokat kóstoltunk. 
Nagy örömünkre ellátogatott hozzánk Máté Csaba bodrogközi meseíró, aki a Téli 
takaró című könyvét mutatta be nekünk. A gyerekek örömmel fogadták az írót, jól 
érezték magukat a találkozón, hiszen eddig még nem volt részük ilyen tapasztalatban. 
A Cseperedő program jóvoltából részt vettünk a Miskolci Csodamalom Bábszínház 
Meseláda című bábelőadásán, ahol remekül szórakoztunk. Köszönjük a Bodrog Ta-
nodának a lehetőséget és a csodás élményt! November végén Bodák Szabó Magdolna 
látogatott el hozzánk, aki bemutatta a helyes fogmosás szabályait. A gyerekek lelkesen 
gyakoroltak. Reméljük, ezentúl nem feledkeznek meg a nassolás utáni fogmosásról.

Papp Kinga, óvodapedagógus
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Elhunytak névsora
A Királyhelmecen 2022 novemberében és decemberében elhunytak névsora

A néptánc foglalkozásokat továbbra is a Miskolcról érkező Nyiri Gábor vezeti

Megújult a Bodrog Tanoda
Folytatódnak a népszerű foglalkozások

Kisebb változásokkal, de folytatódik a tavaly szeptemberben elindított hangsze-
res népzeneoktatás a Bodrog Tanodában, ahol szerdánként és péntekenként zaj-
lanak az ilyen foglalkozások. „A hangszeres oktatás a fő profilunk, ezért mindent 
megteszünk annak érdekében, hogy ezt az elindított folyamatot ne gátolják olyan 
külső változások, amelyekre nincs ráhatásunk. A tavalyi tanévben több oktatónk-
nak is búcsút kellett mondanunk, így a nyári hónapokban gőzerővel dolgoztunk 
azon, hogy a helyükre megtaláljuk a legmegfelelőbb szakembereket. Igyekeze-
tünk eredményeként egy hangszer kivételével minden eddigi oktatást biztosítani 
tudunk” – tájékoztatott Leczo Bernadett, a Tempora Orientia – A Jövő Nemzedé-
kek, Dél-Zemplén Kultúrájáért és Fejlődéséért  Polgári Társulás elnöke. 
Elmondása szerint szerdánként a hegedű és a nagybőgő oktatása zajlik a Tanodában. 
A gyerekeket Pusko Márton, a népművészet ifjú mestere tanítja hegedülni. A nagy-
bőgőt Kronauer Ferenc tanár, népzenész oktatja. Penzer Flóra vezetésével zajlik pén-
tekenként a citeraoktatás, ahol a gyerekek három (kezdő, középső és haladó) csoport-
ban tanulhatnak. „Nemrégiben hangszersimogatót szervezetünk a Helmeczy Mihály 
Alapiskolát látogató alsó tagozatos diákok számára. Az eseményen Pusko Márton és 
Kronauer Ferenc különböző népi hangszereket szólaltattak meg, és együtt énekeltek 
a gyerekekkel. A nagybőgő egyébként újításként került be a repertoárunkba. Vannak 
olyan kis hegedűseink, akiknek gondot okozna az ideutazás, az ő képzésüket a lak-
helyükön biztosítjuk. A cimbalomoktatás egyelőre szünetel, de amint megtaláljuk a 
megfelelő szakembert, ismét lesznek cimbalomórák is” – közölte Leczo Bernadett. 

Közösen ünnepeltünk 
a testvérvárosunkkal
Ferencváros, Budapest IX. kerülete régóta testvérvárosunk, szoros barátság köt 
minket össze. December 5-én, a Kerület Napi ünnepi gálán adták át az idei dísz-

Szeptembertől folytatódnak a királyhelmeci Tempora Orientia polgári társulás koráb-
ban indított programjai is – a Ringató, a néptáncoktatás, valamint a pedagógusok kép-
zése. A Bodrogközi Pulyák tagjai továbbra is szerdánként, Nyiri Gábor, szakképzett 
magyarországi néptáncoktató vezetésével tanulnak és tapasztalnak meg új és újabb 
táncélményeket. „A csoport tagjai – 2-3 gyerek kivételével – teljesen kicserélődtek. 
Örülünk annak, hogy többen csatlakoztak a környező településekről is. Ráadásul jó 
néhány nagycsoportos óvodás is van a tagok között, vagyis most a legapróbbaktól 
építkezhetünk. A létszám folyamatosan változik, hiszen hetente jönnek új jelentkezők, 
és akadnak olyanok, akik lemorzsolódnak. Jelenleg huszonöt gyerek látogatja a tánc-
órákat. A táncos palánták nagyon lelkesek, bízunk benne, hogy sikerül őket megtartani 
és tovább képezni.  Szeretnénk még több gyereket megnyerni a hegedű és a nagybőgő 
oktatásra, hiszen az a hosszú távú célunk, hogy idővel egy olyan népi gyerekzenekar 
alakuljon, amely kísérhetné a táncosainkat”– közölte az elnök, akitől megtudtuk, hogy 
a Ringató foglalkozások hétfőnként zajlanak Kosztyo Györgyi vezetésével. A Csepe-
redő program keretében ősszel több mese- és babaszínházi előadás zajlott a Tanodá-
ban. A programokat korosztály szerint szervezték meg a bölcsődések, az óvodások és 
az alsó tagozatosok számára. December 12-én tartják az idei utolsó előadást. 
„A felnőttek számára A szakkör: tudásunkkal kézen fogva néven hagyományos 
foglalkozásokat indítottunk októberben a Bodrogköz több településén. Az ötfős 
csoportokat szakkörvezető vezeti. Matyi Erika a papírfonást oktatja a Bodrog Tano-
dában, ahol Reho Gabikától a nemezelést, Molnár Gabriellától pedig a bútorfestés 
fortélyait tanulhatják meg a résztvevők. A kezdeményezés célja a közösségépítés, 
a közösségteremtés, és persze az ismeretek megosztása. Az elkészült munkákból a 
program végén kiállítást szervezünk. Említést érdemel az is, hogy a Bodrog Tanoda 
összes foglalkozása ingyenes, sőt az oktatáshoz szükséges hangszereket is a civil 
szervezet biztosítja a gyerekeknek” – zárta Leczo Bernadett. 

Újra közösen ünnepeltek a királyhelmeciek

Nem kell lemondanunk 
a karácsonyi fényekről 
A karácsonyi díszkivilágításon is spórol Királyhelmec önkormányzata

Idén újra a hagyományos módon zajlanak az ünnepváró programok városunkban. 
A Millennium téren hamisítatlan karácsonyi hangulat uralkodik, ünnepi fények-

történelmi egyházak képviselőinek és városunk polgármesterének ünnepi szavait.
Pataky Károly polgármester elmondta, bár a járvány ezúttal nem akadályozza a 
programokat, az energiaválság rányomja bélyegét az ünnepi időszakra. A korábbi-
akkal ellentétben most a Fő utcán, illetve a Kórház utcai sétányon nem lesz karácso-
nyi díszkivilágítás. Idén nem vásároltak girlandokat, fényfüzéreket, hanem a koráb-
bi években beszerzettekkel díszítették fel Millennium teret, és várhatóan legkésőbb 
január 6-án kikapcsolják majd az ünnepi díszkivilágítást. „Sajnos szükség van az 
energiaszámlák csökkentését megcélzó intézkedésekre, ám a nehézségek ellenére 
sem szerettük volna megfosztani a helyieket a karácsonyi hangulattól; a sötétbe bo-
rult tér szomorú látványt nyújtott volna advent idején. A kulturális osztály dolgozói 
idén is gyönyörű ünnepi dekorációkat készítettek, melyeket a kultúrházban, a városi 
hivatal aulájában, valamint a hivatal közelében helyeztek el. A téren pompázik a 
város karácsonyfája, időre elkészült a fából faragott Betlehem és gyönyörű adventi 
koszorú is hetek óta az ünnepre emlékeztet – így együtt, méltó módon várhattuk az 
eljövendő karácsonyi időszakot” – közölte a város első embere. 

polgári címet és a Pro Urbe Ferencváros díjakat. Az eseményre Királyhelmec 
küldöttsége is meghívást kapott. Köszönjük, hogy ott lehettünk ezen a szép ün-
nepen. Köszönjük a meghívást, a lehetőséget, a szép élményt!

kel, betlehemmel, 
és persze nem hiá-
nyozhat a hatalmas 
adventi koszorú és 
az óriási karácsony-
fa sem. Advent első 
vasárnapján, novem-
ber 26-án a helyiek 
összegyűltek a város 
adventi koszorúja 
körül,  hogy részt ve-
gyenek az első gyer-
tya meggyújtásánál 
és meghallgassák a 

Karácsonyi vásár a múzeumban

Idén december 9-én különleges karácsonyi hangulat várta a látogatókat a múzeum-
ban. A látogatók iparművészek, kézművesek, mézárusok, keramikusok és ékszer-
tervező pultjai között barangolva találhatták meg a legalkalmasabb ajándékokat. 
Az egyszerű vásárláson túl remek lehetőséget kínált ez az alkalom arra is, hogy a 
művészekkel személyesen is találkozhassanak, így egészen más szemszögből is-
merhették meg a szívüknek kedvessé váló tárgyakat. Az esemény hangulatát Pusko 
Márton, a népművészet ifjú mestere és a Bodrog Tanoda citerásai emelték.

Czapová Judita  09. 11. 2022    69 
Czető Alexej  18. 11. 2022    79 
Dančová Piroska  06. 11. 2022    75 
Eszenyiová Henrieta  13. 11. 2022    28 
Hudák Marcel  04. 11. 2022    49 
Sata Karol Ing.  20. 11. 2022    79 
Spišáková Mária  15. 11. 2022    87 
Vasiľová Katarína  29. 11. 2022    85 
Vencelová Elena  09. 11. 2022    87
Szilva Ladislav  10. 12. 2022    69 
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Először szerveznek minifutball-
bajnokságot Királyhelmecen
Hat csapatért szoríthatnak az érdeklődők

November 12-én kezdődött az első városi minifutball-bajnokság, amelyet szomba-
tonként tartanak 6 gárda részvételével. A bajnokságon az Öregfiúk „A”, az Öreg-

látogatni a helyszínre, hiszen a sportarénában hétvégenként szinte folyamatosan zaj-
lanak a különböző sportmérkőzések. Mint mondta, december 18-án városi kosárlab-
datornát szerveznek, amely a tervek szerint egynapos mérkőzéssorozat lesz 6 csapat 
részvételével. A következő évben folytatódnak majd a különböző jellegű sportrendez-
vények, melyek sorát a január 21-én megvalósuló iskolai kidobó verseny indítja majd, 
ahol a helyi és a környékbeli iskolákat látogató 10-12 éves diáklányok vehetnek részt.

fiúk „B”, a Kórház, a Loki, a Bodrogferr és a Tanárok csapata száll harcba a leg-
jobbnak járó címért. December 17-ig összesen öt fordulót rendeznek meg a helyi 
sportcsarnokban, ahová délutánonként 13:00 órai kezdéssel várják a sportkedvelő-
ket. „A rendezvény megszervezésével szerettünk volna kedvezni a királyhelmeci 
futballkedvelőknek és persze nem titkolt szándékunk volt, hogy a téli időszakban 
kicsit felrázzuk a helyi sportéletet. A bajnokságon csak a 30. életévét már betöl-
tött, amatőr státuszú játékosok szerepelhetnek, aktív labdarúgók részvétele nem 
engedélyezett. A bajnokság résztvevői teljesítik ezeket a feltételeket; mindannyian 
amatőrök, ugyanakkor mivel régebben aktívan játszottak a helyi vagy a környék-
beli futballcsapatokban, garantált a tornák magas színvonala. Az életkorra vonat-
kozó szabály betartása azért is fontos, mert ez garantálja, hogy a meccsek teljes 
mértékben kiegyensúlyozattak legyenek” – közölte Panyko Béla, főszervező.
A sportcsarnokban a hét során folyamatosan frissítik az információkat – a tabel-
lán megtekinthetők a bajnokság eddigi eredményei, a góllövők nevei, valamint a 
következő torna mérkőzéseinek időpontja. December 17-én a pontszámok alapján 
eldől, mely csapat volt a legsikeresebb. A záró tornán kihirdetik és díjazzák a 
legeredményesebb góllövőt és kapust is. A három legjobb csapatnak járó díjat és a 
különdíjakat Pataky Károly polgármester adja majd át.
„Örömmel látjuk, hogy minden héten egyre nagyobb nézőközönsége van a tornáknak; 
nemcsak városunkból, de a környező falvakból is érkeznek érdeklődők. Az utóbbi 
hetekben többen jelezték, hogy a következő minifutball-bajnokságon szeretnének csa-
patként részt venni, így nem kizárt, hogy jövőre 8-10 gárda részvételével szervezhet-
jük majd meg a sporteseményt, amely így akár bő három hónapig tarthat majd” – zárta 
a főszervező, akitől megtudtuk, hogy nemcsak ezekben az időpontokban érdemes ki-

Mikulás-futás – hatodszor 
Motoros Mikulások felvezetésével rajtolt el a háromszáz futó

A Királyhelmeci Kocogók két év kihagyás után december 4-én szervezték meg a VI. 
Mikulás-futást, amely ezúttal is sok érdeklődőt vonzott nemcsak Királyhelmecről, de a 
környező falvakból is. Az idei rendezvény egyik látványossága a motoron érkező Mi-
kulások voltak, akik segítették a városi rendőrök munkáját; a futás idejére leállították 
a forgalmat. A sportesemény további különleges újítása a Bodrog Tanoda által szerve-
zett adventi táncház volt, ahová a Bodrogközi Pulyák gyermek néptánccsoport tagjait 
oktató Nyiri Gábor és partnere várta az érdeklődőket. A városi hivatal nagytermében 
zajló rendezvény kiváló lehetőséget biztosított az aktív szórakozásra. 
A futókat Pataky Károly polgármester köszöntötte. A bemelegítés ezúttal is Csó-
tó Rita zumba oktató vezetésével zajlott. A zenéről Želinský József, a karácsonyi 
hangulatról pedig az Iris virágbolt munkatársai gondoskodtak. A Motoros Miku-
lások felvezetésével rajtolt el a kb. háromszáz futó. A mezőny a Millennium térről 
indult és a már megszokott útvonalon, a Fő utca és a Kossuth utca érintésével tért 
vissza a városháza épületéhez, majd másfél kilométert teljesítve. Minden célba ér-
kezőt éremmel, a gyerekeket ajándékcsomagokkal is jutalmazták, a városi hivatal 
nagytermében pedig forralt borral, teával, péksüteményekkel várták a távot teljesítő 
résztvevőket. Az eseményre ellátogatott a „bodrogközi Mikulás”, a legkisebbeket 
pedig óriás mesefigurák szórakoztatták. A programot a Királyhelmeci Kocogók tag-
jai (Borisza Brigitta és lánya, Brigitta, Priám Gabriella, Sirokman Attila, Balogh 

A szervezők szórakoztató újításokkal tették izgalmasabbá a népszerű rendezvényt

Bertalan, Varkonda Dávid) szervezték, akik a megmozdulással az egészséges élet-
módra kívánták felhívni a figyelmet. A rendezvényt Királyhelmec önkormányzata és 
több helyi vállalkozó és magánszemély támogatta.

A szombatonként zajló tornákra a környező falvakból is érkeznek érdeklődők


